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نخستین روزنامه 
راهکار بهینه سازی مصرف سوخت، اقتصادی ایران

افزایش قیمت سوخت نیست
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بهینه سازی در مصرف 
مسیر رسیدن به بهره وری است و حمل و نقل نیازمند تحول از 
مصرف  بهینه سازی  راهکار  گفت:  است،  هوشمندسازی  طریق 
سوخت، افزایش قیمت سوخت نیست.به  گزارش ایسنا، محمدباقر 

قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در ...
صفحه6

چرا ماکو، سرزمین چهارسو؟
یادداشت

 ذبیح اله امام زاده  
کارشناس خبر و رسانه

یکی  ماکو  صنعتی  تجاری-  آزاد  منطقه 
مهمترین  از  و  کشور  آزاد  منطقه  هفت  از 
مسیرهای ترانزیتی است که به عنوان گذرگاه 
می  شناخته  اروپایی  کشورهای  و  ایران  بین 
کشورهای  با  همسایگی  واسطه  به  و  شود 
آذربایجان، ارمنستان، ترکیه و ایران به سرزمین 

چهارسو شهرت یافته است.
استان  و  کشور  غرب  شمال  در  منطقه  این 
آذربایجان غربی واقع شده و از موقعیت استثنایی 
در حمل و نقل و ترانزیت کالا به واسطه اتصال 
به بازارهای اروپا و آسیای میانه برخوردار است. 
همچنین وسعت 400 هزار هکتاری این منطقه 
دوم  رتبه  در  شانگهای چین  از  بعد  را  آن  که 
بزرگترین مناطق آزاد جهان قرار داده است که 
تبدیل  به دلیل داشتن ظرفیت های گوناگون 
به یکی از کانون های مهم اقتصادی، فرهنگی، 

تاریخی و گردشگری کشور شده است.
ماکو بابرخورداری ازظرفیت های اقتصادی قابل 
حاکمیت  و  مناسب  زیربنایی  امکانات  و   توجه 
مجموعه  ای ازقوانین و مقررات ویژه حمایتی، 
سرمایه   ی  راپیشرو  توجهی  قابل   فرصت های 

گذاران داخلی و خارجی فراهم نموده است.
همچنین آثار تاریخی و طبیعی فراوانی همچون 
دیواره  فرنگی،  کلاه  عمارت  جوق،  باغچه  کاخ 
سد  شوط،  آبگرم  بازالتی،  منشورهای  سنگی، 
بارون، بازارچه های مرزی و گمرک بازرگان در 
این منطقه دیده می شود که آن را تبدیل به 
تجاری کشور  مناطق مهم گردشگری  از  یکی 
موضوع  اخیر  سال های  استدر  کرده  تبدیل 
اهمیت  اقتصادی،  مختلف  بخش های  ارزآوری 
بسیاری یافته و از این روز نقش منطقه آزاد ماکو 

در این خصوص بیش از پیش نمایان است.
ادامه در صفحه 2

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور با بیان اینکه قرار نیست که فشار مالیاتی جدیدی 
اعمال شود و نرخ و پایه مالیاتی تغییری نداشته است، گفت: دولت فعلا برنامه ای برای 
افزایش قیمت انرژی ندارد و منابع هدفمندی یارانه ها صرفا براساس رشد مصرف دیده شده 

و این رشد مصرف بدون افزایش قیمت است.
به گزارش ایرنا، داود منظور شب گذشته در برنامه گفتگوی ویژه خبری شبکه خبر سیما 

که با حضور حمیدرضا حاجی بابایی، رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی، 
برگزار شد، در خصوص اینکه آیا برنامه هفته در لایحه بودجه دیده شده است، اظهار کرد: 
هنوز برنامه هفتم ابلاغ نشده و ما برنامه مصوب نداریم، آنچه که هست، مصوبات مجلس 

است.
قانون اساسی دارد و  ایراد اصل ۷۵  برنامه هفتم  افزود: بخشی مصوبات مجلس در  وی 

شورای نگهبان در حال بررسی آن است. به شورای نگهبان نامه نوشتیم که 4۸ مورد که 
مجلس تصویب کرده بار مالی دارد که در مصوبات مجلس دیده نشده است؛ بنابراین قابل 

اجرا نیست.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: این 4۸ مورد ۱۱ هزار و 440 هزار میلیارد تومان بار مالی 

که تحمیل می کند، ...

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

دولت برنامه ای برای افزایش قیمت انرژی ندارد
صفحه2

ویترین

ویترین

واریز مرحله اول سود سهام 
عدالت به حساب سهامداران

رشد ۱۱ درصد تجارت ایران 
با ۱۵ کشور همسایه

ایران، بیشترین 
مصرف کننده انرژی در دنیا

صفحه5

صفحه6

صفحه5

قطارهای ترکیبی تهران- کربلا قطارهای ترکیبی تهران- کربلا 
به طور مستمر برقرار شدبه طور مستمر برقرار شد

 آگهي اصلاح اسناد مناقصه عمومي تجدید شده )نوبت سوم(
 شماره: 1402/16/ع شرکت معدنی و صنعتی گل گهر

کمیسیون معاملات شرکت معدني و صنعتي گل گهر 

بدین وسیله به آگاهی کلیه متقاضیان جهت شرکت در مناقصه با موضوع  طراحي، خرید، نصب و راه اندازي سه دستگاه جرثقیل سقفی و دو 
دستگاه مونوریل سقفی به همراه متعلقات مربوطه در نواحی کارگاهی خطوط 5 و 6 و 7 ، سالن آبگیری باطله و ناحیه کوبینگ کارخانجات 
فرآوری شرکت معدني و صنعتي گل گهر بصورت EPC  می رساند، اسناد اصلاح شده مناقصه مذکور )تغییر در جداول مشخصات فنی جرثقیل 
ها و مونوریل ها در پیوست شرح کار و خدمات( از طریق وبسایت این شرکت به نشانی www.geg.ir  از بخش مناقصه-مزایده قابل دریافت 
یا  و  مجتمع  معـاملات  دفترکمیسیون  محــل  در   1402/10/10 مــورخ  یکشنبه  روز   14:00 تا ساعت  مناقصه  پاکات  تحویل  مهلت  باشد.  می 
دبیرخانه دفتر مرکزی تهران می باشد. ضمناً بازدید از محل اجراي موضوع مناقصه برای متقاضیان جدید روز سه شنبه مورخ 1402/09/28 
مقرر شده است و حضور در آن الزامی می باشد. شایان ذکر است فرمت ضمانت نامه های شرکت در مناقصه بایستی عینأ مطابق با فرمت ارائه 
شده در اسناد مناقصه تهیه گردد. شرکت معدني و صنعتي گل گهر در قبول یا رد هر یك از پیشنهادات بدون نیاز به ذکر دلیل و بدون جبران 

خسارت مختار مي باشد. 

جناب آقای آتشی پور
سمت  در  را  جنابعالی  شایسته  و  بجا   انتصاب 
مدیر روابط عمومی و مدیر حوزه مدیرعامل شرکت 
توسعه آهن و فولاد گل گهر را تبریك عرض نموده و 
از خداوند متعال برای شما آرزوی موفقیت و پیروزی 

در مسؤلیت جدید را مسألت داریم.
روزنامه جهان اقتصاد

با  عمومی  روابط  بین المللی  سمپوزیوم  دوره  نوزدهمین  در 
محوریت کاربرد هوش مصنوعی در روابط عمومی، روابط عمومی 

فولاد خوزستان با کسب ۳ نشان برتر خوش درخشید .
به گزارش خبرنگار روابط عمومی، این سمپوزیوم با حضور بیش از 
200 شرکت  صنعتی و معدنی، بانک ها، کارشناسان و متخصصین 
روابط عمومی 2۱ آذرماه ۱402 در سالن همایش های صداوسیما 
برگزار شد.در این همایش از »محمد جامعی« مدیر روابط عمومی 
به  عنوان »مدیر روابط عمومی برتر سال ۱402« با اهدای تندیس 
و لوح تقدیر در حوزه روابط عمومی تقدیر به عمل آمد؛ همچنین 
در بخش کارشناسان برتر روابط  عمومی کشور نیز از عارف عبادی 
شد.این  تقدیر  زاده  شریعت  اکبر  سیدعلی  و  ارتباطات  رئیس 
گزارش حاکیست، سمپوزیوم بین المللی روابط عمومی ایران با 

با عنوان مهارت های  بین المللی روابط  عمومی  انجمن  حمایت 
به  و  شد  برگزار  عمومی  روابط  در  مصنوعی  هوش  کاربردی 
تاریخچه روابط عمومی در جهان و ایران و اهمیت و جایگاه آن در 
شرکت ها و واحدهای تجاری پرداخت؛ هوش مصنوعی و ارتباط 
موثر و حمایت از حوزه ارتباطی و رسانه ها، به روزرسانی تکنولوژی 

و همگام شدن با آن از جمله نکات مهم در این سمپوزیوم بود.
شایان ذکر است، یکی از نکات مهمی که روابط  عمومی ها باید در 
محوریت کار خود قرار دهند و در راستای آن کوشا باشند توجه 
به دوسویه بودن روابط  عمومی، ایجاد فهم مشترک با رسانه  ها 
و مشتریان، مدیریتی بودن کار و واحد روابط  عمومی و اخلاق 
و ارتباط درست و باید ها و نبایدهایی که از پل ارتباطی روابط 

عمومی با شرکت ها و رسانه ها و مشتریان ایجاد می شود.

در نوزدهمین دوره سمپوزیوم بین المللی روابط عمومی رقم خورد؛

درخشش روابط عمومی فولاد خوزستان با کسب ۳ نشان برتر
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اخباراقتصاد

راهکارهایی برای پیشگیری از 
کسری بودجه

یک اقتصاددان معتقد است راهکار اصلی جلوگیری 
از کسری بودجه این است که دولت هزینه هایش 
را کاهش دهد و مخارج خود را متناسب با درآمدها 

ببیند.
به گزارش ایسنا، روز گذشته کلیات لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۳ در مجلس رد شد و افزایش نزدیک به 
۵۰ درصدی مالیات و اثرات احتمالی آن بر تولید و 
فروش  افزایش حدود ۳۶ درصدی  مردم،  معیشت 
اوراق به عنوان یک منابع ناپایدار، دیده نشدن منابع 
همسان سازی و متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
و کسری بودجه از جمله ایرادات مجلس به لایحه 
بودجه که سازمان برنامه و بودجه برای بخشی از این 

ایرادات توضیحاتی ارائه کرده است.
یکی از موضوعات مورد اختلاف نظر، کسری بودجه 
اعلام  تلفیق  رئیس کمیسیون  به طوری که  است؛ 
کرده که بودجه دولت برای سال آینده حدود ۴۰۰ 
هزار میلیارد تومان کسری دارد. اما رئیس سازمان 

برنامه بودجه این موضوع را رد کرده است.
بوده  دو قسمتی  بودجه  امسال  او،  گفته  به  چراکه 
که در قسمت اول درآمدها و احکام آمده و در وهله 
بنابراین وقتی هنوز  دوم هزینه ها ذکر خواهد شد. 
هزینه ای تعریف نشده پس نمی توان گفت کسری 
تفاوت  معنی  به  چراکه کسری  دارد،  وجود  بودجه 

درآمد و هزینه است.
داده که هزینه ها در سقف  منظور همچنین وعده 

درآمد ارائه قطعاً کسری کنترل شود.
اما کسری بودجه موضوعی است که اقتصاد ایران 
کارشناسان هم  و  است  درگیر  آن  با  است  سال ها 

همواره راه حل هایی برای جبران آن ارائه می کنند.
در   - اقتصاددان   - حیات نیا  علی  رابطه  این  در 
اینکه کسری بودجه در  بیان  با  ایسنا،  با  گفت وگو 
دهه های اخیر همیشه در اقتصاد ایران وجود داشته 
است، گفت: البته در مبانی نظری برای اینکه بتوان 
با سیاست های مالی از طریق دولت برخی مناسبات 
اقتصادی را ساماندهی کرد، برای مثال برای بهبود 
رونق و رکود، کسری بودجه را تعریف می کنند، اما 
ایران  در  است.  متفاوت  وضعیت  ایران  اقتصاد  در 
دولت بزرگی وجود دارد که هزینه های آن زیاد است 
و درآمدها کفایت نمی کند و هر سال با یک فرایند 

کسری بودجه مواجه هستیم.
وی با بیان اینکه امسال ارقامی تا ۶۰۰ هزار میلیارد 
بودجه مطرح شده است،  برای کسری  تومان هم 
تصدیگری  سهم  جاری،  بودجه های  کرد:  تصریح 
دولت و وجود شرکت های زیان ده در ساختار بودجه 
که بخش عمده ای از هزینه ها را تشکیل می دهد، 

باعث شده هر سال کسری مضاعف داشته باشیم.
این اقتصاددان با بیان اینکه سهم و وزن صندوق های 
بازنشستگی هم هر سال در بودجه در حال افزایش 
است، گفت: علاوه بر این انضباط مالی دولت ها در 
ادوار مختلف کم بوده و همیشه کوچک ترین خودش 

را در بودجه و بحث کسری ها نشان داده است.
دولت  که  است  این  اصلی  راهکار  وی،  گفته  به 
را  خود  مخارج  و  دهد  کاهش  را  خود  هزینه های 
متناسب با درآمدها ببیند. مشکل دیگر این است که 
دولت در ایران همیشه پیش برآوردی درآمدی دارد. 
چراکه درآمدهای نفتی ناپایدار است و پول آن به طور 
مستقیم در اختیار دولت قرار نمی گیرد و درآمدهای 
به طور  معمولًا  رکود  دلیل فضای  به  مالیاتی هم 

کامل محقق نمی شود.
حیات نیا با بیان اینکه در مجموع در سمت درآمدها 
با پیش برآوردی مواجه هستیم که عموماً محقق 
هم  هزینه ها  سمت  در  کرد:  تصریح  نمی شود، 
هزینه های دولت به دلایل مختلف از جمله تورمی 
که خود دولت ها به صورت ساختاری درست کرده اند، 

از چیزی که برآورد می کنند، بیشتر می شود.
بنابراین به گفته وی، دولت باید هزینه های خود را که 
منبع اصلی کسری ها و ناترازی هست از بین ببرد. از 
طرف دیگر خیلی ها بحث مارپیچ دستمزد و تورم را 
هم مطرح می کنند. اما بستر اقتصادی ایران برای 
از بودجه ارتزاق می کنند  ارتقای درآمد کسانی که 
و حقوق و دستمزد می گیرند به نحوی نیست که 
مانند ترکیه مارپیچ را با کاهش نرخ دستمزد یا ارتقای 
کمتر از نرخ تورم جبران کنیم. چرا که این موضوع 
خودش را در سطح رفاه کارکنان و حقوق بگیران 

نشان می دهد.

رشد نقدینگی و پایه پولی تا پایان 
سال کم می شود

به  نقدینگی  رشد  گفت:  مرکزی  بانک  معاون 
۲۶.۲ درصد رسیده که در میان مدت با پایه پولی 
به همبستگی می رسد و با توجه به سیاست های 
متغیر  دو  این  پایان سال  تا  بانک مرکزی حتما 
کاهشی خواهد بود.محمد شیریجیان در یک برنامه 
تلویزیونی اظهار کرد: روند کنترل رشد نقدینگی و 
رشد پایه پولی در آبان ماه نسبت به ابتدای سال 
و شروع به کار دولت متناسب تر و بهتر شده است.

وی افزود: یکی از برنامه های اصلی بانک مرکزی 
در قالب سیاست تثبیت اقتصادی، موضوع کنترل 
و هدایت نقدینگی به عنوان متغیری که در میان 
مدت و بلندمدت تاثیر معنی داری بر تورم می گذارد 
بود. این اثر تورمی می تواند منجر به تخریب سایر 
متغیرهای اقتصادی شود.شیریجیان با بیان این که 
رشد رشد نقدینگی در مهرماه ۱۴۰۰ که ابتدای کار 
دولت محسوب می شود به ۴۲.۸ درصد رسیده بود، 
خاطرنشان کرد: این عدد در آبان ماه ۱۴۰۲ یعنی 
طی دو سال به ۲۶.۲ درصد رسیده و ۱۶.۶ درصد 
کاهش یافته که رکورد خوبی در کنترل نقدینگی 
در کاهش  نیز  آن  تورمی  اثر  محسوب می شود. 
۱۶.۳ درصدی تورم بروز کرده و از این بعد نیز آثار 
مثبت دیگری خواهد داشت.معاون اقتصادی بانک 
مرکزی تصریح کرد: رشد پایه پولی نیز در ابتدای 
امسال ۴۵ درصد بود که در حال حاضر به ۳۸.۵ 
درصد رسیده است. رشد پایه پولی و نقدیدنگی در 

میان مدت به یک همبستگی می رسند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور با بیان اینکه 
قرار نیست که فشار مالیاتی جدیدی اعمال شود 
و نرخ و پایه مالیاتی تغییری نداشته است، گفت: 
انرژی  قیمت  افزایش  برای  برنامه ای  فعلا  دولت 
براساس  صرفا  یارانه ها  هدفمندی  منابع  و  ندارد 
رشد مصرف دیده شده و این رشد مصرف بدون 

افزایش قیمت است.
به گزارش ایرنا، داود منظور شب گذشته در برنامه 
گفتگوی ویژه خبری شبکه خبر سیما که با حضور 
تلفیق  کمیسیون  رئیس  حاجی بابایی،  حمیدرضا 
در  شد،  برگزار  اسلامی،  شورای  مجلس  بودجه 
بودجه  لایحه  در  هفته  برنامه  آیا  اینکه  خصوص 
دیده شده است، اظهار کرد: هنوز برنامه هفتم ابلاغ 
نشده و ما برنامه مصوب نداریم، آنچه که هست، 

مصوبات مجلس است.
وی افزود: بخشی مصوبات مجلس در برنامه هفتم 
ایراد اصل ۷۵ قانون اساسی دارد و شورای نگهبان 
در حال بررسی آن است. به شورای نگهبان نامه 
نوشتیم که 4۸ مورد که مجلس تصویب کرده بار 
مالی دارد که در مصوبات مجلس دیده نشده است؛ 

بنابراین قابل اجرا نیست.
تحمیل 11 هزار و 440 هزار میلیارد تومان بار 

مالی در برنامه هفتم
معاون رئیس جمهور ادامه داد: این 4۸ مورد ۱۱ 
هزار و 440 هزار میلیارد تومان بار مالی که تحمیل 
می کند، یعنی سالانه بالغ بر 2 هزار و 200 هزار 
این  است.  بودجه  یک  معادل  که  تومان  میلیارد 
را نمایندگان تصویب می کنند و دولت می خواهد 
اجرا کند؛ از ابتدای سال آینده چه اتفاق جدیدی 
می خواهد بیفتد که بودجه ما باید دو برابر شود، 
پس این احکام قابل اجرا نیست. این ها را به شورای 

نگهبان گفتیم.
منظور تاکید کرد: تدبیر مقام معظم رهبری این 
است که در رسیدگی به برنامه و همه لوایح باید 
از  برخی  اینکه  بنابراین  شود؛  رعایت   ۷۵ اصل 
نمایندگان می گویند برنامه اجرا نشده است؛ سخن 
ما این است که اصلًا برنامه ای وجود ندارد، کدام 
مورد  و  است  که مسجل  قسمت هایی  آن  برنامه، 
اختلاف نیست، ما آن را در لایحه بودجه آورده ایم.

وی افزود: امسال ارائه لایحه بودجه به مجلس 2 
مرحله ای است که خود نمایندگان تصویب کردند؛ 
را  احکام  و  را  درآمدها  اول  مرحله  در  گفتند  که 
ما  دهید.  ارائه  هزینه ها  دوم  مرحله  در  و  بیاورید 
بعضی ها  اینکه  ایم،  نشده  هزینه ها  متعرض  اصلًا 
می گویند کسری بودجه وجود دارد، وقتی که ما 
هزینه ای تعریف نکرده ایم، کسری بودجه از کجا 

است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: کسری 
بودجه یعنی تفاوت درآمد و هزینه؛ در حالی که 
یک  نکرده ایم.  ارائه  و  پیشنهاد  هزینه ای  هنوز  ما 
هزینه های ادعایی وجود دارد که مجلس می گوید 
باید این ها را پرداخت کند و مخالف  دولت حتماً 
و  است   ۷۵ اصل  برخلاف  این ها  زیرا  هستیم، 
شورای نگهبان هم قطعاً در مورد این ها اعلام نظر 

خواهد کرد.
منظور بیان کرد: بنابراین در این مرحله همانطور 
که مجلس خواست، درآمدها را پیش بینی کردیم 
و نسبت به درآمدها هم همانطوری که در گزارش 
از  یکی  شد،  قرائت  مجلس  در  تلفیق  کمیسیون 
ویژگی این لایحه دقت در پیش بینی درآمدها بود.

 10 در  بودجه  عملیاتی  تراز  کسری  کمترین 
سال گذشته

وی توضیح داد: در گزارش کمیسیون تلفیق برآورد 
دقیق تر ارقام منابع عمومی نسبت به بودجه سنوات 
گذشته یکی از نکات مثبت و مهم لایحه است که 
برآورد ارقام دقیق است و عنوان شد که ارقام واقع 
واگذاری  غیرمنقول،  اموال  واگذاری  برای  بینانه 
لایحه  در  گذشته  به  نسبت  دولتی  شرکت های 

بودجه آمده است.
معاون رئیس جمهوری با بیان اینکه کاهش قابل 
قوت  نقاط  از  یکی  عملیاتی  تراز  کسری  توجه 
اشاره  آن  به  نمایندگان  که  است  بودجه  لایحه 
درآمدها  بین  تفاوت  عملیاتی  تراز  گفت:  کردند، 
در  همت  عدد 4۵0  از  است  جاری  هزینه های  و 
بودجه  لایحه  در  همت   ۳00 به  امسال  بودجه 
۱40۳ کاهش یافته و به اذعان همه کارشناسان 
گذشته  سال  ده  در  عملیاتی  تراز  کمترین  این 

بودجه نویسی کشور است.
منظور تاکید کرد: لایحه بودجه ۱40۳، کم حجم، 
دقیق، کارشناسانه، با احکام حداقلی، احکام ناظر 

به بودجه است و احکام غیربودجه ای به هیچ وجه 
وجود ندارد و یک لایحه کاملًا منقح است که و 
نامه  آئین  اند.  کرده  تعبیر  هم  نمایندگان  خود 

مجلس هم رعایت شده است.
وی با بیان اینکه در لایحه بودجه دقت برآوردها بالا 
رفته است، ادامه داد: پیش بینی منابع برای رشد 
اشتغال و تولید، رشد اقتصادی، تکمیل طرح های 
دیده  اموال  تهاتر  و سازوکار  انجام  عمرانی جدید 
شده است؛ این ها امتیازات لایحه بودجه است که 

نمایندگان به آن اذعان کرده اند.
بودجه کاملًا واقعی دیده  درآمدها در لایحه 

شده است
رئیس سازمان برنامه و بودجه در ادامه با اشاره به 
اینکه درآمدها در لایحه بودجه کاملًا واقعی دیده 
شده است، گفت: درآمد سال آینده که در بودجه 
گذشته  سال های  و  امسال  عملکرد  با  باید  آمده 
مقایسه شود. قانون بودجه امسال، یک بودجه به 
شدت ناترازی است زیرا برخی از ارقام درآمدی یا 
در لایحه، یا در مجلس، بیش از برآوردها تعیین 

شده بود.
منظور در مورد سوالی در مورد افزایش فروش اوراق 
در لایحه بودجه ۱40۳، پاسخ داد: در سال ۱400 
فروش اوراق حدود 2۷4 همت است که در سال 
۱۳۹۹ به 20۷ همت، سال ۱40۱ به 2۶۸ همت و 
امسال ۱۸۷ همت رسیده و در لایحه بودجه سال 
آینده 2۵4 همت فروش اوراق ما پیش بینی شده 
است که از سال های۱400 و ۱40۱ کمتر است 
ایراد  رقم  این  روی  مجلس  که  می کنم  تعجب  و 

گرفته است.
سال  برای  که  اوراقی  میزان  کرد:  تصریح  وی 
استمهال  برای  عیناً  کردیم،  بینی  پیش  آینده 
 2۵4 این  از  یعنی  است،  قبل  سال های  اوراق 
همت براساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، 
دولت هیچ درآمدی برای سال آینده برای خودش 
اوراقی است  بازپرداخت  برای  فقط  و  است  ندیده 
که سال های قبل مجلس تصویب کرده و ما باید 
بازپرداخت کنیم در بودجه آمده و که آن را با اوراق 

جدید استمهال می کنیم.
فشار مالیاتی جدیدی اعمال نمی شود

خصوص  در  ادامه  در  جمهوری  رئیس  معاون 
افزایش درآمدهای مالیاتی، گفت: کاملًا درآمدهای 
درآمدهای  رشد  است.  شده  دیده  واقعی  مالیاتی 
سال  از  که  می دهد  نشان  قبل  سال های  مالیاتی 
۱۳۹۹ با ۱۸۹ همت شروع شده و سال ۱400 به 
۳0۱ همت، سال ۱40۱ به 4۷2 همت و در قانون 
بودجه امسال ۷4۸ همت درآمد مالیاتی داشتیم، 
یعنی در تمام این سال ها درآمد مالیاتی ۵0 درصد 

رشد کرده است.
ظرفیت  کشور،  مالیاتی  ظرفیت  منظور،  گفته  به 
بالایی است، زیرا وقتی رشد اقتصادی اتفاق می افتد 
و قیمت ها بالا می رود، درآمدهای مالیاتی متناسب 
با قیمت ها رشد می کند.وی در پاسخ به این سوال 
افزایش  معنای  به  مالیاتی  درآمد  افزایش  آیا  که 
مالیات ها از جیب مردم است، اظهار داشت: خیر، 
الان برای حقوق بگیران سقف معافیت مالیاتی ۱2 
میلیون تومان در ماه در لایحه بودجه تعیین شده 
و برای مشاغل هم سقف معافیت مالیاتی را نسبت 
به امسال دو برابر کردیم به طوری که درآمد خالص 
معاف از مالیات امسال، 4۵ میلیون تومان است که 

برای سال بعد ۷۵ میلیون تومان دیده شده است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه توضیح داد: افزایش 
مالیاتی،  فرارهای  با  مقابله  از  مالیاتی  درآمدهای 
اطلاعاتی  داده های  جدید،  مؤدیان  شناسایی 
جدیدی که سازمان مالیاتی دارد، تامین می شود 
و مسئله مهمتر اینکه وقتی امسال ۳۹ درصد تورم 
درصد  این ۳۹  با  متناسب  داریم، سود شرکت ها 

رشد می کند، پس مالیات ما هم ۳۹ درصد رشد 
می کند. قیمت کالا ۳۹ درصد می رود بالا، مالیات 
افزایش  طبیعی ۳۹  طور  به  هم  ما  افزوده  ارزش 

می یابد، پس فشار مالیاتی جدیدی وارد نمی شود.
منظور تاکید کرد: مجلس حکم مالیاتی جدیدی 
تصویب نکرده اند که دولت بخواهیم فشار مالیاتی 
پایه  و  نرخ ها  بنابراین،  وارد کند،  به کسی  جدید 
اطمینان  مردم  به  و  است  نکرده  تغییر  مالیاتی 
مالیاتی  فشار  هیچگونه  آینده  سال  در  می دهم، 
به  دولت  البته  نمی شود،  وارد  کسی  به  جدیدی 
سراغ دانه درشت ها می رود و ما مالیات حَقّه مردم 
از باب عدالت اجتماعی، از درشت ها می گیریم به 

کوچک ها معافیت می دهیم.
بودجه،  لایحه  تقدیم  اول  مرحله  نبود  قرار 

هزینه ها ارائه دهیم
بودجه دو مرحله است،  امسال  اینکه  بیان  با  وی 
تاکید کرد اصلًا قرار نبود که در مرحله اول بخش 
مورد  در  نه  دهیم؛  ارائه  مجلس  به  را  هزینه ها 
هزینه ای  حکم  هیچ  مورد  در  نه  و  بازنشستگان 
یارانه  نان،  یارانه  مانند  مواردی  و  این ها  دیگری؛ 
دارو، موضوعات بخش دوم بودجه است؛ نمایندگان 
مجلس هنوز ذهن شان براساس همان مدل اولی 
ارائه  و  تنظیم  بودجه  قبل  سال های  که  است 

می شده است.
منظور اضافه کرد: امسال روش ارائه لایحه بودجه 
به مجلس تغییر کرد و این را خود مجلس تکلیف 
نمی خواهد  را  هزینه ها  اول  مرحله  در  که  کرد 
خب  می گویند،  حالا  نیاوردیم،  هم  ما  و  بیاورید 
را چه کار می کنید؟  بازنشسته ها چه شد؟ گندم 
دارو چگونه است؟؛ خب طوری می گفتند تا ما کل 

بودجه را با هم بدهیم؛ چرا دو مرحله ای کردیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه ادامه داد: همانطور 
برنامه های  کردیم  پیشنهاد  هفتم  برنامه  در  که 
اصلاحی، برنامه رفاهی برای مردم ارائه کردیم و به 
لایحه خودمان پایبند هستیم، البته آن قسمتی از 
برنامه که به صورت نهایی به ما ابلاغ خواهد شد؛ 
اصلًا قرار نبود در این مرحله نخست ارائه بودجه 
بگوییم که افزایش حقوق بازنشستگان چقدر است 
البته بازنشستگان، فرهنگیان، ایثارگران، نظامیان، 
پرستاران برای ما اهمیت دارند، همه مردم عیال 

ما هستند.
وی گفت: به عنوان دولت و سازمان برنامه و بودجه 
در بخش  به رفاه همه مردم توجه داریم و حتماً 
دوم لایحه بودجه ۱40۳ که تقدیم مجلس خواهیم 
بازنشستگان  ازجمله  را  مردم  همه  مصالح  کرد، 

خواهیم دید.
قیمت  افزایش  برای  برنامه ای  هیچ  دولت 

بنزین ندارد
منظور در خصوص ناترازی انرژی گفت: رفع ناترازی 
انرژی از نظر آقایان یعنی قیمت انرژی را افزایش 
تا  ببریم  بالا  را  برق  و  بنزین  قیمت  یعنی  دهیم؛ 
مردم کم مصرف کنند اما دولت فعلًا بنایی برای 
منابع  و  ندارد  کند،  اصلاح  را  انرژی  قیمت  اینکه 
براساس رشد مصرف دیده شده  هدفمندی صرفاً 
که بدون افزایش قیمت است.رئیس سازمان برنامه 
و بودجه با بیان اینکه معتقدیم ابتدا باید اصلاحات 
غیرقیمتی را انجام بدهیم، گفت: ۵0 برنامه برای 
اصلاحات غیرقیمتی دیده شده که در سال آینده 
در چارچوب برنامه و تکالیفی که ما در فصل بهینه 
کرد؛  خواهیم  اجرا  آمده،  انرژی  مصرف  سازی 
بنابراین از نظر ما اولویت با اصلاحات فرآیندی و 
غیرقیمتی است، اگر لازم باشد جایی قیمت تغییر 

کند، حتماً باید منافع آن به خود مردم برگردد.
هدف دولت در سال آینده کنترل تورم است

وی ادامه داد: اعتقاد داریم آن در بخش هدفمندی 
لایحه بودجه آوردیم، ترازمند است و می توانیم با 

این تراز هزینه ها را متناسب با آن انجام می دهیم 
و نمی توانیم درآمد واهی بتراشیم و بعد این را به 
قیمت ها و افزایش قیمت ها تبدیل کنیم. هدف ما 
در سال آینده کنترل تورم است و ما مکلف هستیم 
هرگونه  کنیم.  رقمی  تک  را  تورم  برنامه  پایان  تا 
اجتناب  آن  از  دولت  در  قطعاً  ما  را  تورمی  اقدام 

می کنیم.
ام المصائب کشور، کسری بودجه است

منظور گفت: این طوری نیست که براساس مصرف، 
منابع بتراشیم، بلکه روش شناسی مجلس و قانون 
می گوید ببینید چقدر درآمد قابل تحقق است و 
نمی خواهیم  و  کنید  هزینه  درست  آن  براساس 
دست در جیب مردم کنیم و یا تورم ایجاد شود. 
اگر درآمد واهی و موهومی بتراشیم، کما اینکه در 
سال های اتفاق افتاد، باید سراغ بانک مرکزی برویم 
که پایه پولی بالا می رود و مردم باید تورم آن را 
پرداخت کنند؛ آیا مجلس راضی است ما از جیب 

مردم برداریم.
مالیات تورمی آفت بودجه ریزی کشور است

بودجه ریزی  مالیات تورمی آفت  تاکید کرد:  وی 
ام  فرمودند،  رهبری  معظم  مقام  و  است  کشور 
اینکه  برای  است.  بودجه  المصائب کشور، کسری 
کسری بودجه را برطرف کنیم، درآمدها را کاملًا 
واقعی دیده ایم؛ بنابراین نخست درآمدها را اعلام 
کم  درآمد  این  می گوید  می آید  مجلس  کردیم، 
زیاد  درآمد  اینکه  یا  می کنیم  زیاد  خب  و  است 
است و باید کم کنیم. اصلًا نمی خواهیم وارد هزینه 
شویم، این تفاوت راهبردی بین نگاه ما و مجلس 

در رسیدگی به لایحه بوده است.
ادعای  تومانی  میلیارد  هزار   400 کسری 

مجلس است
منظور در خصوص این موضوع می گویند مجلس 
می گوید در حالت خوش بینانه 400 همت کسری 
دولت  داریم، گفت:  بودجه  آینده  در سال  بودجه 
بودجه  کسری  رقم  که  است  نکرده  تعریف  هنوز 
کردیم؛  تعریف  درآمد  فقط  و  می کنند  اعلام 
هزینه ها را در سقف درآمد ارائه می دهیم و قطعاً 
کسری بودجه را کنترل می کنیم. و رقم اعلام شده 

کسری بودجه ادعای مجلس است.
ارائه  اینکه بخش درآمدها به مجلس  بیان  با  وی 
می شود،  دیده  درآمدها  حد  در  مصارف  و  شده 
بنابراین هیچگونه کسری هم نخواهیم داشت، بیان 
کرد: بخش بزرگی از درآمدهای تبصره ۱4 هنوز 
تحقق پیدا نکرده است اما دولت ۹۱ همت فقط از 

صنایع شیمیایی و فولادی طلبکار است.
پول  مورد  در  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
تامین  همت   ۱۶0 چگونه  اینکه  و  گندمکاران 
شد، تاکید کرد: مجلس منابع و مصارف را درست 
ندیده بودید و دولت را گرفتار کرد، در بودجه کلًا 

همت۵۸ برای خرید گندم مصوب کرده بود
نداریم،  بودجه  کسری  اینکه  بر  تاکید  با  منظور 
گفت: مجلس کمک کند تا منابع درآمدی کشور 
پایدار شود تا بتوانیم از منابع پایدار اوراق سال های 
منابع  آینده  سال  برای  کنیم.  بازپرداخت  را  قبل 
ما در حدی است که بتوانیم هزینه های جاری و 

هزینه های تملک دارایی را اجرا کنیم.
کردیم،  پیشنهاد  که  درآمدهایی  کرد:  تاکید  وی 
به  را  آن  محاسبات  و  جزئیات  است،  مشخص 
دیگری  منبع  هر  مجلس  اگر  دادیم.  هم  مجلس 
پیشنهاد کند که بتوانیم آن را محقق کنیم، اجرا 
می شود یعنی اگر بتوانیم منبع خلق کنیم، حتماً 
افزایش  آن  با  متناسب  را  مان  مصارف  می توانیم 
بدهیم، ولی ما نمی توانیم مصارفی را تعریف کنیم 
که قطعی شود ولی منابع آن تحقق پیدا نکند که 
در این صورت مجبوریم به روش های تورمی آن را 

تامین کنیم.
دولت از اقشار ضعیف جامعه و کم درآمدها 

حمایت می کند
رئیس سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: تورمی 
که در جامعه ایجاد شده عمدتاً به ناترازی ها و به 
ویژه ناترازی بودجه ای برمی گردد که مردم تحت 
مضیقه هستند. می خواهیم این تجربه در ۱40۳ 
تکرار نشود و به مردم پیام یک بازار باثبات، تورم 

پایین، زندگی و معیشت مناسب بدهیم.
سیاست های  تمام  دولت  گفت:  پایان  در  منظور 
کالابرگ،  اجرای  مانند  را  خودش  حمایتی 
پرداخت یارانه، معافیت های مالیاتی برای حمایت 
اقشار  از  و حتماً  استفاده می کند  درآمدها  از کم 
وظیفه این  و  می کنیم  حمایت  را  جامعه   ضعیف 

 دولت است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

دولت برنامه ای برای افزایش قیمت انرژی ندارد
چرا ماکو، سرزمین چهارسو؟

ادامه از صفحه یک
جذب  زیرساخت های  توسعه  برای  همچنان  ماکو 
سرمایه گذار و گردشگر در تنگناهای مالی بسیاری 
قرار داد. توسعه همه جانبه منطقه، نیازمند توسعه 
زیرساخت ها و توسعه زیرساخت ها نیازمند حمایت 
است  بودجه سالانه(  در  )اختصاص  دولت  مسقیم 
چرا که درآمدهای منطقه کفاف هزینه های تامین 
زیرساخت به لحاظ وسعت بسیار زیاد آن را نمی 

دهد.
موضوع ارزآوری و درآمدهای مستمر فصل مشترک 
چالش مناطق آزاد کشور است. به نظر می رسد در 
از  و  دارند  را  خود  ویژه  قوانین  آزاد  مناطق  ظاهر 
قوانین سرزمین اصلی پیروی نمی کنند؛ مشکلات 
کمتری در صادرات یا واردات دارند و گردش مالی 
برای آنها آسان تر است. اما در واقع این طور نیست. 
توسعه مناطق آزاد و درآمدزایی در آن در گرو قانون 
قانون حکمرانی واحد  یا اجرای  مدیریت یکپارچه 

است.
در ماده ۶۵ احکام دائمی توسعه کشور آمده است: 
» کالاهای تولید یا پردازش  شده در مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی به  هنگام ورود به سایر نقاط کشور 
افزوده،  ارزش  نسبت مجموع  به  اصلی(  )سرزمین 
ارزش مواد اولیه و قطعات داخلی به کار رفته در 
آن، تولید داخلی محسوب شده و از پرداخت حقوق 

ورودی و گمرکی معاف است.«
به  بی اعتنایی-  بگوییم  بهتر  یا   – نشدن  اجرایی 
این قانون به طورکلی مناطق آزاد تجاری-صنعتی 
به خصوص ماکو را با چالش مواجه کرده است. در 
آزاد  منطقه  مدیرعامل  گروسی  همین باره حسین 
ماکو می گوید: »یکی از بزرگترین مشکلات مناطق 
آزاد کشور، عدم اجرای قانون حکمرانی واحد است. 
برای بهره مندی فعالان اقتصادی از ظرفیت های این 
باید  کشور  توسعه  دائمی  احکام   ۶۵ ماده  بخش، 
اجرایی شود که در آن صورت، شاهد حل بسیاری 

مشکلات خواهیم بود.«
به نظر می رسد در دولت سیزدهم یه اهمیت این 
اجرای  و  مشکل  این  حل  برای  و  برده  پی  قانون 
این قانون تلاش ها و تاکیدهای بسیاری شده است. 
این  »اهمیت  می کند:  اضافه  این مورد  در  گروسی 
جمهورمحترم  رئیس  که  است  قدری  به  موضوع 
نیز به اجرای کامل ماده ۶۵ تاکید کرده و دستور 
برخورد با دستگاه های خاطی را داده است. هرچند 
تا این لحظه بسیاری از دستگاه های اجرایی در این 
مناطق برای واگذاری اختیارات به مدیران منطقه 
همکاری های لازم را انجام نمی دهند. هرچند این 
بحث تنها در منطقه آزاد ماکو نیست بلکه تمامی 
مناطق در این مورد مشکلات خود را دارند و نیاز 
است که ماده ۶۵ با قاطعیت هرچه بیشتر اجرایی 

شود.«
با وجود این تاکیدهای چندین و چند باره به نظر 
قانون  این  نشدن  اجرایی  دلایل  از  یکی  می رسد 
وجود نداشتن بسترهای لازم برای اجرای آن، وجود 
بین المللی و محدودیت در درآمدهای  تحریم های 

ارزی است
مدیر عامل منطقه آزاد ماکو در توضیح این موضوع 
اقتصادی  چالش های  حاضر  حال  »در  می گوید: 
فراوانی وجود دارد اما شرایط اقتصاد مقاومتی بستر 
آینده  و  جاری  برنامه ریزی های  برای  را  مناسبی 
کشور فراهم کرده است. این سیاست ها چارچوب 
کلان اقدامات دستگاه های اجرایی را برای دستیابی 

به توسعه پایدار تشکیل می دهد.«
به نظر می رسد با توجه به  چشم انداز مثبت جهانی 
به اقتصاد ایران و اهتمام مدیریت کشور به اجرای 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی، این چشم انداز 
یک اتفاق و یک فرصت طلایی برای پایان دادن به 
دوره کندی رشد اقتصادی و رکود به همراه ایجاد 
زمینه مناسب برای رشد باثبات غیرتورمی در طول 
برنامه ششم فراهم می کند.  همچنین تیم اقتصادی 
دولت باید هم برای تامین مالی رشد هدف گذاری 
کنند و در عین حال تلاش گسترده ای برای رفع این 
نگرانی انجام دهد تا منابع را به سمت کسب وکارهایی 
سوق دهد که بخش بیشتری از جامعه از مواهب آن 

بهره مند شوند.
*** سرزمین فرصت های طلایی

موقعیت جغرافیایی و مکانی ماکو باعث شده این 
منطقه را »نگین آذربایجان غربی« نام نهند.

در  سرمایه گذاری  بهشت  است  قرار  که  نگینی 
اجتماعی  اقتصادی-  توسعه  موتور  و  منطقه  این 
استان و منطقه شود. اما ایستادن در جایگاه موتور 
توسعه همه جانبه منطقه به آسانی میسر نیست 
مهمتر  از  و  جانبه  همه  همکاری های  نیازمند  و 
نیازمند تامین مالی و ورود پول ارزان قیمت )جذب 
سرمایه گذاری های داخلی و خارجی( است. به طور 
و  برنامه ریزی  به  نیاز  سرمایه هایی  چنین  جذب 
شیوه های خاصی دارد. در همین باره حمزه حورسی 
اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان منطقه  معاون 
بسته های  مورد  در  کاملی  توضیحات  ماکو  آزاد 
پیشنهادی برای جذب سرمایه داده و می گوید: » 
چندی پیش صحبت از رونمایی بیش از ۱۱0 طرح 
و بسته سرمایه گذاری برای منطقه آزاد ماکو انجام 
شد. حدود ۱۱0 بسته سرمایه گذاری در منطقه آزاد 
بودن،  بی نام  همچون  ویژگی هایی   داشتن  با  ماکو 
اختصاص زمین و انجام استعلامات و مراحل اداری 
تعریف و آماده سازی شده است. یکی از ابزارهای 
جذب سرمایه گذار تبیین بسته های سرمایه گذاری با 

فرصت های جذاب و مزیت های ویژه است.
اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان منطقه  معاون 
آزاد ماکو در مورد بسته های پیشنهادی، دلایل و 
این بسته های سرمایه گذاری توضیح  تنظیم  نحوه 
داده و اضافه می کند: »این بسته های سرمایه گذاری 
کردیم  سعی  و  شده  تنطیم  بخش  چندین  در 
سرمایه گذاری  بخش های  و  رشته ها  همه  برای 
جذابیت های لازم را فراهم کنیم.  با توجه به اینکه 
منطقه آزاد ماکو به عنوان دروازه قدیمی راه ابریشم 
دارای فرصت های زیادی برای سودآوری و تجارت 
است، در حوزه پشتیبانی فرصت های بسیار زیادی 
تببین کرده ایم که به شیوه بسته های سرمایه گذاری 

تبیین شد و به سرمایه گذاران ارائه می شود.

افزایش اقبال سرمایه گذاران به بورس با کمک تجدید ارزیابی دارایی ها
سازمان  اخیر  سیاست  درباره  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر   
بورس و اوراق بهادار مبنی بر تجدید ارزیابی دارایی شرکت ها 
و تاثیر آن بر روند معاملات بازار سرمایه، گفت: این مهم یکی 
از ابزارهای مهم بازار برای رشد شفافیت و به تبع آن افزایش 

اقبال سرمایه گذاران به بازار سرمایه تلقی می شود.
اظهار  علی آبادی«  »عباس  بورس،  سازمان  از  ایرنا  گزارش  به 
داشت: افزایش نرخ تورم در بلندمدت موجب شده تا در طول 
واقعی  ارزش  با  را  خود  ارتباط  دارایی ها  دفتری  ارزش  زمان، 

شرکت ها از دست بدهد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: همچنین به روز نشدن ارزش 
با  متناسب  آن ها  استهلاک  هزینه  نگرفتن  نظر  در  و  دارایی ها 

ارزش روز، منجر به شناسایی سودهای موهوم خواهد شد.
باعث  موهوم  سودهای  این  تقسیم  و  مالیات  اعلام کرد:  وی 
آسیب  و  سرمایه گذاری  در  بنگاه ها  توانایی  شدید  کاهش 
دارایی  ارزیابی  تجدید  نتیجه،  در  و  تولید کشور می شود  توان 

شرکت ها، اقدامی مثبت و در راستای رشد شفافیت است.
سیاست گذاری درست برای بازگشت اعتمادها به بورس

علی آبادی با بیان اینکه در کشورهای توسعه یافته، بورس اوراق 
بهادار به عنوان یکی از اصلی ترین منابع تامین مالی بنگاه ها به 
شمار می رود، گفت: به دلیل برخی سیاست های غلط در چند 
سال گذشته، اقبال سرمایه گذاران به بورس کاهش یافته و اثر 
مالی  تنگنای  شرایط  در  بنگاه ها  مالی  تامین  منبع  مهمترین 

دولت، کاهش یافته است.
باید  راستا  این  در  ادامه داد:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
و  شفافیت  رشد  درست،  سیاست های  کمک  با  را  مردم  عموم 
پیش بینی پذیر کردن محیط کلان به نفع تولیدکنندگان به این 
باور رساند که در مقایسه با بازار ارز، طلا یا مسکن، بیشترین 
بازدهی را می توان از طریق سرمایه گذاری در تولید آن هم از 

مسیر بازار سرمایه به دست آورد.
وی اضافه کرد: در صورت شکل گیری درست این باور در میان 

مردم و سرمایه گذاران، سرمایه ها از بازارهای غیرمولد به سمت 
تولید حرکت می کنند و بورس اوراق بهادار یکی از اصلی ترین 
تولیدی  شرکت های  در  خرد  سرمایه های  جذب  محل های 

خواهد شد.
برنامه های وزارت صمت برای افزایش تولید/ حذف قیمت گذاری 

دستوری
علی آبادی به برنامه های اوزارت صمت برای افزایش تولید اشاره 
افزایش  دنبال  به  منسجم  برنامه های  تدوین  با  گفت:  و  کرد 
و  دلالان  جای  به  تولیدکنندگان  سود  رشد  و  تولید  رونق 

واسطه ها هستیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: همچنین برنامه هایی 
مانند حرکت به سمت تک نرخی کردن ارز، افزایش صادرات، 
و  رانت ها  برخی  حذف  کنار  در  دستوری  قیمت گذاری  حذف 
را در  برخی صنایع  برای  و غیر مشروط  نامحدود  حمایت های 

دستور کار داریم.



سنگان  فولاد  شرکت  کلان  اهداف  از  یکی 
افزایش  و  ظرفیتها  در  کمی  توسعه  با  همزمان 
کیفی محصولات، بهبود و پایش مستمر وضعیت 

زیست محیطی شرکت است.
روابط  از  نقل  وبه  اقتصاد  جهان  گزارش  به 
برداری  الگو  با  سنگان  فولاد  شرکت   ، عمومی 
از عملکرد شرکت مادر )فولاد مبارکه اصفهان( 
اقدام به تدوین رویکردهای زیست محیطی در 
توسعه ای  پروژه های  همچنین  و  تولید  فرآیند 
خود بصورت یک مدل کلی جهت  بهبود مداوم 
شرکت  است.  نموده  محیطی   زیست  عملکرد 
و  قانونی  الزامات  به  توجه  با   سنگان  فولاد 
مقررات  ملی و بین المللی  زیست محیطی از 
زیست  چالشهای  و  فرصتها  تحلیل  و  سو  یک 
از سوی دیگر، همچنین  محیطی در  پیش رو 
بهبود  قابل  نقاط  و  داخلی  ظرفیتهای  برآورد  
فعالیتهای تولیدی، اقدام به تدوین استراتژی و 
در مرحله بعد تهیه برنامه عملیاتی برای محقق 
ادامه  در  و  نموده   استراتژی ها  این  ساختن 
را  شده   انجام  برنامه های  بخشی  اثر  و  کفایت 

تحت بررسی  قرار می دهد.
اتخاذ  استراتژی ها ی  ارزیابی  و  بازنگری  فرایند 
فولاد  کار  دستور  در  مستمر  بصورت  شده 
بهبود عملکرد  قرار دارد که حاصل آن  سنگان 
آتی  سالهای  طی  در  شرکت  زیست محیطی 
خواهد بود. بسیاری از ذخایر معدنی بزرگ دنیا 
در مناطق با محدودیت تامین آب واقع شده اند. 
نیز از این قاعده مستثنی نبوده و فولاد سنگان 
به  توجه  با  دارد.  قرار  خشک  نیمه  منطقه  در 
هدفگذاری تولید سالانه ۵ میلیون تنی کنسانتره 
سنگ آهن و گندله تأمین آب مورد نیاز تولید 
صنعتی نیازمند برنامه ریزی دقیق و علمی جهت 

سوی  از  است.  موجود  منابع  از  بهینه  استفاده 
در  معدنی  صنایع  و  معادن  باطله  تولید  دیگر 
صورت دپوی غیر اصولی و غیر علمی می تواند 
شود.  منطقه  زیست  محیط  به  آسیب  موجب 
لذا با توجه به موارد فوق، آبگیری از باطله های 
کارخانه های فرآوری از اهمیت بالایی برخوردار 
طیف  در  معدنکاری  صنایع  در  است.آب  شده 
مواد  فرآوری  جمله  از  فعالیتها  از  گسترده ای 
معدنی، کنترل گرد و غبار و انتقال پالپ استفاده 
زمانی  معادن  آب  صحیح  مدیریت  می شود. 
را  آب  معدنی  های  که شرکت  می شود  حاصل 
زیستی،  محیط  رویکرد  با  دارایی  یک  بعنوان 
اقتصادی و اجتماعی مدیریت کنند . لذا بهینه 
سازی کاهش اتلاف آب در هر مرحله از فرایند 
های  روش  بکارگیری  می رسد.  ضروری  امری 
نوین در بازیابی آب و تولید باطله خشک موجب 
زیست  اثرات  کاهش  و  باطله  مدیریت  تسهیل 

محیطی ناشی از انباشت آن خواهد شد. چرا که 
تولید  از  ناشی  مشکلات  تنها  نه  باطله خشک، 
زهاب اسیدی در سیستم سدهای باطله قدیمی 
را ندارد بلکه نگرانی هایی از قبیل شکست سدها 
را هم نخواهد داشت . همچنین بازسازی و احیا 
بیشتری  سهولت  از  نیز  ها  انباشتگا   گونه  این 
برخوردار خواهد بود. فولاد سنگان برای دستیابی 
به اهداف خود در جهت حفظ محیط زیست و 
جدید  پروژه های  اجرای  از  قبل  طبیعی،  منابع 
برای تامین آب، بهینه سازی مصرف را در دستور 
کار خود قرار داده است. برای این منظور فولاد 
سنگان، استفاده از آخرین تکنولوژی آبگیری از 
باطله های تولیدی با برترین دانش فنی روز که 
منجر به کاهش مصرف آب به میزان ۵0 درصد 
است  گردیده  موجود  تکنولوژی های  به  نسبت 
را با سرمایه گذاری بالغ بر 20 میلیون یورو در 

دستور کار قرارداد.

در این راستا فولاد سنگان با نصب دستگاه های 
آبگیری باطله عملًا میزان مصرف آب به ازای هر 
تن تولید کنسانتره از 0.۹ متر مکعب به کمتر از 
0.4 متر مکعب نسبت به استانداردهای موجود 
کاهش داده است که صرفه جویی معادل 2.۵ 
میلیون متر مکعب در مصرف سالیانه آب را به 
همراه دارد. براساس مدل تعریفی فولاد سنگان 
فعلی  تنی  میلیون   ۵ کنسانتره  کارخانه  در 
و  محیطی  زیست  پروژه های  این شرکت طیف 
توسعه ای با لحاظ نمودن حفظ منابع انرژی نه 
تنها این شرکت را به یکی از پیشگامان حفاظت 
صنعت از محیط زیست تبدیل نموده است بلکه 
براساس اصول توسعه و اقتصاد پایدار محصولات 
این شرکت را نیز به سمت رقابتی شدن بیشتر 
در بازار هدایت کرده است. در تمام کارخانه های 
کنسانتره، دفع باطله ریزدانه حاصل از فرآوری 
پس از نرمایش کانه های سولفیدی چالش هایی 
را به دلیل اکسیداسیون سولفیدهای باقی مانده 
باطله های  گرفتن  قرار  می کند.  ایجاد  باطله  در 
است  ممکن  هوا  و  آب  معرض  در  سولفیدی 
منجر به واکنش های شیمیایی گردد که نتیجه 
جریان  می باشد.  اسیدی  زهاب های  تولید  آن 
فروشویی  پتانسیل  می تواند  اسیدی  زهاب  این 
و انحلال فلزات حاضر در باطله فرآوری و سنگ 

های در برگیرنده را افزایش دهد.
عناصر  باطله ها خود حاوی  این  دیگر  از سویی 
که  هستند  آن  کانی های  بخصوص  و  ارزش  با 
خارج  تولید  چرخه  از  باطله  عنوان  به  عموما 
ذخایر  از  بسیاری  که  است  .پرواضح  می گردند 
بر  که  می باشد  فلزی  ذخایر  شامل  خام  مواد 
خلاف سایر مواد، یا اصلًا جایگزین نمی شوند و 

یا  به صورت محدود جایگزین می گردند.

اخبار
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صنعت و معدن اخبار

 گزارش عملکرد فولادی ها 
در ۸ ماهه امسال

تولید انواع محصولات زنجیره فولاد و آهن 
تفاوت  تقریبا  امسال  ماهه  کشور در هشت 
چندانی با میزان تولید آن ها در مدت مشابه 
رشد  بیشترین  اما  نداشته،  گذشته  سال 
گندله  به  متعلق  آماری  مقایسه  در  تولید 
سنگ آهن با ۱۱ درصد بیش از میزان تولید 

در سال جاری است.
انجمن  آمار  طبق  ایسنا،  گزارش  به 
ابتدای  از  ایران  فولاد  تولیدکنندگان 
گندله  تولید  ماه  آبان  پایان  تا  جاری  سال 
نسبت  را  تولید  رشد  بیشترین  سنگ آهن 
به هشت ماهه ابتدایی سال گذشته و البته 
بیشترین حجم تولید را هم طی این مدت 
نسبت به سایر اقلام زنجیره فولادی کشور 
و  میلیون  مدت 40  این  است؛ طی  داشته 
۳0۱ هزار تن گندله سنگ آهن تولید شده 
تن  هزار  و ۳00  میلیون  به ۳۶  نسبت  که 
سال ۱40۱  ماهه  مدت هشت  در  تولیدی 

رشد ۱۱ درصدی را ثبت کرده است.
سال  ابتدایی  ماهه  هشت  در  آن  از  پس 
آهن  تن  هزار   4۵۹ و  میلیون   2۵ جاری 
بیشتر  ۵.4 درصد  که  تولید شده  اسفنجی 
از میزان تولید آن )24 میلیون و ۱۵۷ هزار 

تن( در مدت مشابه سال گذشته است.
تولید مقاطع تخت فولادی شش میلیون و 
2۵4 هزار تن و تولید شمش فولاد )فولاد 
در  تن  هزار   ۶20 و  میلیون   2۱ میانی( 
این  است؛  شده  ثبت  امسال  ماهه  هشت 
درحالیست که در مدت مشابه سال گذشته 
تن  هزار   ۸۶ و  میلیون  شش  ترتیب  به 
مقاطع تخت فولادی و 2۱ میلیون و 22۵ 
تولید  به  کشور  در  فولاد  شمش  تن  هزار 

رسیده است.
فولادی  تخت  مقاطع  تولید  اساس  براین 
فولاد  شمش  تولید  میزان  و  درصد   2.۸
۱.۹ درصد افزایش یافته است.میزان تولید 
امسال  ماهه  هشت  در  فولادی  محصولات 
آن  تولید  میزان  با  چندانی  تفاوت  تقریبا 
از  و  نداشته  گذشته  سال  مشابه  مدت  در 
۱4 میلیون و ۷44 هزارتن به ۱4 میلیون 
و ۸۷۳ هزار تن رسید که تنها یک درصد 
معادلب ۱2۹ هزار تن افزایش تولید را نشان 
می دهد.در نهایت طبق آمار، در هشت ماهه 
نخست امسال تولید مقاطع طویل فولادی 
مشابه  مدت  رد  تولید  میزان  همان  به  نیز 
سال گذشته و تنها ۳۹ هزار تن کمتر است. 
در حالیکه در مجموع هشت ماهه ۱40۱، 
هشت میلیون و ۶۵۸ هزارتن مقاطع طویل 
فولادی در کشور تولید شده بود این میزان 
هشت  جاری  سال  مشابه  مدت  در  تولید 

میلیون و ۶۱۹ هزار تن ثبت شده است.

واردات لوازم خانگی آزاد نشده 
است

که  گفت  تهران  خانگی  لوازم  اتحادیه  رئیس 
بخشنامه ای که روز گذشته با عنوان آزادسازی 
واردات لوازم خانگی در رسانه ها منتشر شد، به 
معنی آزادسازی واردات نیست و فقط مربوط به 
استاندارد کالاهایی است که در حال حاضر به 

کشور وارد می شود.
از  بخشنامه ای  گذشته  روز  ایسنا،  گزارش  به 
دولت،  رئیس  اول  معاون  مخبر،  محمد  سوی 
راه،  کشور،  نیرو،  وزارتخانه های  به  خطاب 
سازمان  و  نفت  پرورش،  و  آموزش  صنعت، 
آن  اساس  بر  که  شده  منتشر  استاندارد،  ملی 
تصویب نامه سال ۱۳۸۸ اصلاح شده و واردات 
مشمول  گازسوز  و  برقی  تجهیزات  و  لوازم 
مقررات و اجرای اجباری استاندارد معیار مصرف 
و برچسب انرژی، فقط با دو رتبه برتر انرژی و 
معیار  ملی  استاندارد  ویرایش  آخرین  اساس  بر 
مصرف انرژی تجهیزات انرژی بر برقی خانگی 
و گازسوز مشمول مقررات اجرای اجباری، مجاز 
با  شده  یاد  تجهیزات  واردات  از  باید  و  است 

رتبه های انرژی پایین تر جلوگیری شود.
در این میان با وجود ابهامات بسیار در این نامه، 
برخی رسانه ها از آن استنباط کرده اند که واردات 
لوازم برقی و گازسوز خانگی آزاد شده است. اما 
اکبر پازوکی -رئیس اتحادیه لوازم خانگی تهران- 
در گفت وگو با ایسنا، لغو ممنوعیت واردات لوازم 
خانگی را رد کرد و گفت: بر اساس این بخشنامه 
واردات لوازم و تجهیزات برقی و گازسوز مشمول 
مقررات اجباری استاندارد و برچسب انرژی است.

به گفته وی در حال حاضر به طور قانونی کولر 
ماشین  آب  تخلیه  پمپ  موتور،  قطعه  گازی، 
لباسشویی و ظرفشویی، موتور خردکن و هواپز 
و غیره به کشور وارد می شود. حالا بر اساس این 
نامه رده های C، D و E نباید وارد کشور شود 
و همه باید در گرید انرژی A باشند.پازوکی در 
پایان گفت که این بخشنامه به معنی آزادسازی 
استاندارد  به  مربوط  فقط  و  نیست  واردات 
کالاهایی است که در حال حاضر به کشور وارد 
از  خانگی  لوازم  واردات  است؛  می شود.گفتنی 
سال ۱۳۹۷ ممنوع است و در حال حاضر عمده 
کالاهای خارجی موجود در بازار قاچاق هستند 
که با گارانتی های تقلبی فروخته می شوند. طبق 
مصوبه اولیه شورای هماهنگی سران سه قوه در 
سال ۱۳۹۷ و تمدید آن، ممنوعیت واردات لوازم 
خانگی تا پایان سال ۱400 ادامه داشت، اما این 
شده  تمدید  سالانه  صورت  به  تاکنون  تصمیم 
است.با این حال اخیرا وزیر صمت موافقت خود را 
با لغو ممنوعیت واردات لوازم خانگی اعلام کرده 
و گفته که وقتی ناترازی در ابعاد کیفی، کمی 
و تنوع برطرف می شود، دلیلی برای محدودیت 

واردات وجود ندارد.

برای اولین بار در تولید گهرزمین 
رقم خورد؛

 عبور از مرز هفت میلیون تن تولید 
کنسانتره 

کارخانه های خردایش و کنسانتره گهرزمین 
قبل از اتمام سال مالی این شرکت موفق به 

ثبت رکوردهایی بی نظیر شدند. 
برنامه  رغم  علی  شرکت  این  فرآوری  واحد 
تن  میلیون  تولید ۵/۶  بر  مبنی  تعیین شده 
کنسانتره در سال مالی ۱402، در تاریخ ۱۹ 
آذرماه ۱402 موفق به تولید ۷،0۱2،2۷۳ تن 

کنسانتره گردید.
همچنین تولید کارخانه خردایش این شرکت 
میلیون   ۱0 میزان   ،۱402 مالی  سال  در 
که  است  بوده  بندی  دانه  آهن  سنگ  تن 
این میزان در تاریخ 2۳ آبان ۱402 به رقم 

۱0،022،44۶ تن رسید.
اتمام  از  قبل  رکوردها  این  است  ذکر  شایان 
سال مالی و زودتر از موعد مقرر ثبت گردیده 

است.

در همایش باشکوه خیرین و داوطلبان 
هلال احمر استان ایلام 

تجلیل از مهندس گرشاسبی مدیرعامل 
وعلیرضا معراجی مدیرروابط عمومی 

شرکت پتروشیمی ایلام

در همایش باشکوه خیرین و داوطلبان هلال 
کولیوندی  با حضور دکتر  ایلام  استان  احمر 
بهرام  دکتر  و  احمر  هلال  جمعیت  رئیس 
گرشاسبی  مهندس  از  ایلام  استاندار  نیا 
وعلیرضا  ایلام  پتروشیمی  مدیرعامل شرکت 
پتروشیمی  عمومی  مدیرروابط  معراجی 

تجلیل شد.

اعطای نشان برتر مدیر ارشد ارتباط 
گستر به مدیرعامل چادرملو

برترین های  جشنواره  دوره  بیستمین  در 
روابط عمومی ایران که در مرکز همایشهای بین 
المللی صدا و سیما برگزار شد، نشان مدیر ارشد 
و  معدنی  عامل شرکت  مدیر  به  گستر  ارتباط 

صنعتی چادرملو اهدا شد.
این  اقتصادی؛  پایگاه خبری رخداد  گزارش  به 
توسعه  در  مساعدت  و  دلیل حمایت  به  نشان 
افکار  به  توجه  مخاطب،  جامعه  با  ارتباطات 
عمومی، ارتباط موثر با رسانه ها و نگاه تخصصی 
به حوزه ارتباطات و روابط عمومی به مهندس 

امیر علی طاهر زاده اهدا گردید.
و  برترین ها  جشنواره  دوره  بیستمین  در 
نوزدهمین دوره سمپوزیوم  بین المللی روابط  
عمومی که با هدف ارتقای دانش دست اندرکاران 
ارزیابی  موفق،  الگوهای  معرفی  روابط عمومی، 
نقاط ضعف و قوت، ایجاد رقابت سالم، تشویق و 
ترغیب به امر فعالیت علمی - تخصصی در روابط 
عمومی و نیز کمک به ارتقای کیفی فعالیت های 
روابط عمومی در کشور برگزار شد،  همچنین  
روابط عمومی شرکت معدنی و صنعتی چادرملو 

موفق به دریافت 2 رتبه برتر و نشان ویژه شد.
ارتباطات  ویژه  نشان  گزارش،  اساس همین  بر 
روابط عمومی  ویژه  توجه  به دلیل  ای.   رسانه 
چادرملو به ارتباطات تعاملی با رسانه ها، جریان 
بر  اخبار  ارسال  و  تولید  و  خبری  موثر  سازی 
اساس رویکرد استراتژی و برنامه ارتباطی مدون 
و اثر بخش و نیز لوح ویژه سمپوزیوم به دلیل 
رعایت استانداردهای حرفه ای) علمی و صنفی(  
کمیت  و  کیفیت  داشتن  و  کار  در  خلاقیت 
مناسب فعالیت ها در مدیریت راهبردی روابط 

عمومی به چادرملو اهدا شد.

علی اکبر اکبری معاون توسعه و تکنولوژی شرکت فولاد سنگان عنوان کرد:

ریکاوری و بازگردانی آب به واحد کنسانتره سازی

 صدور اولین محموله شمش
 شرکت مجتمع فولاد خراسان به ازبکستان

بازدید اعضای کمیسیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی از شرکت فولاد آلیاژی ایران

 حضور مستمر مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ایران
 در مهمترین رویدادهای سرمایه گذاری جهان

برای نخستین بار یک محموله شمش فولادی تولید شده در نیشابور، این هفته راهی ازبکستان شد.
به گزارش  چیلان ،سرپرست معاونت بازاریابی و فروش شرکت »مجتمع فولاد خراسان« با اعلام 
این خبر افزود: این محموله شمش با مذاکراتی که میان تجّار ازبکستان و کارشناسان فروش شرکت 
صورت گرفته، به عنوان نخستین بسته از محصولات فولاد خراسان به مقصد تاشکند بارگیری و از 

طریق ناوگان ریلی رهسپار این کشور آسیای میانه شده است.
امیررضا هیهات با اشاره به کیفیت محصول تولیدی فولاد خراسان و مطلوبیت بالای شمش تولیدی 
در این شرکت در مقاصد صادراتی گفت: پیش از این مراودات تجاری با سایر کشورهای آسیای 
میانه و نیز خلیج فارس در قالب صدور محصولات فولادی داشته ایم، اما این نخستین بار است که 
محصول تولیدی فولاد خراسان راهی کشور ازبکستان می شود و این می تواند طلیعه ورود موفق به 

بازارهای این کشور باشد.
به گفته هیهات، از ابتدای سال جاری تا کنون بیش از ۱00 هزار تن شمش تولیدی فولاد خراسان 
به بازارهای دیگر کشورها، به ویژه کشورهای همسایه، آسیای میانه و حوزه خلیج فارس صادر شده 
است که نشانگر کیفیت مطلوب و استقبال از محصولات فولاد خراسان و حضور پایدار در بازارهای 

صادراتی است.

با  اول،نایب رئیس دوم و دبیر کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی در دیدار  نایب رئیس 
مدیر عامل شرکت فولاد آلیاژی ایران از طرح های توسعه ای این مجموعه فولادی بازدید کردند. 

 به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد آلیاژی ایران، در این بازدید که سید علی یزدی خواه، بیژن 
داشتند،  حضور  اسلامی  شورای  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  اعضای  از  سرمست  عباس  و  نوباوه 
با  نزدیک  از  و  گرفتند  قرار  ایران  آلیاژی  فولاد  توسعه ای شرکت  های  پیشرفت طرح  جریان  در 

توانمندی ها و ظرفیت های شرکت فولاد آلیاژی ایران در تولید فولادهای آلیاژی آشنا شدند.
مدیرعامل شرکت فولاد آلیاژی ایران در این بازدید با بیان اینکه مجلس شورای اسلامی در حوزه ی 
قانون گذاری می تواند حامی صنعت فولاد باشد، گفت: صنعت فولاد برای رهایی از مشکلات تأمین 
انرژی مورد نیاز خود باید در تولید برق و گاز سرمایه گذاری کند که این موضوع حمایت هرچه 

بیشتر مجلس شورای اسلامی را در تصویب قوانین تسهیلگر می طلبد.
محمد کمال زاده در ادامه به نقش تنظیم گری دولت در توازن زنجیره فولاد کشور اشاره و خاطرنشان 
کرد: ظرفیت های ایران در زمینه منابع معدنی و انرژی، موجب توسعه زنجیره  ارزش فولاد آلیاژی 
و  فولاد  صادرات  امکان  داخل،  نیاز  تأمین  علاوه بر  که  به طوری  شده،  اخیر  سال های  در  به ویژه 

محصولات فولادی به سایر کشورها نیز فراهم شده است.
گفتنی است؛ پروژه یزد۱ شرکت فولاد آلیاژی ایران مراحل تولید آزمایشی خود را پشت سر گذاشته 
و در آینده ی نزدیک با حضور مقامات عالی رتبه ی کشوری افتتاح می شود. و طرح وایر این مجموعه 
نیز از برنامه زمانبندی پیش بینی شده جلو تر است و در بهمن سال ۱40۳ زودتر از موعد مقرر 

کار خود را آغاز می کند.

مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در ادامه سفر خود به کشور 
هند با حضور در بیست و هفتمین دوره کنفرانس سرمایه گذاری WAPI در شهر دهلی نو ـ 
هند و در بازدید از غرفه های فعال در نمایشگاه WAPI به تبادل اطلاعات سرمایه گذاری بین 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ایران با سرمایه گذاران خارجی پرداخت.
با  المللی، ضمن گفتگو  بین  این رویداد  از  بازدید  فرینا، حجت الله عبدالملکی در  به گزارش 
به  مربوط  اطلاعات  نمایشگاه،  در  حاضر  مختلف  کشورهای  سرمایه گذاران  و  اصلی  نهادهای 
۱000 بسته سرمایه گذاری در این مناطق را با هدف ارائه به سرمایه گذاران و فعالین اقتصادی 

این کشورها ارائه کرد.
عبدالملکی با تاکید بر اینکه 4 محور از ۶ محور اصلی ماموریت های مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
ایران مربوط به حوزه بین الملل است افزود: دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در 
راستای دیپلماسی اقتصادی دولت به صورت فعال در رویدادهای اصلی اقتصاد جهانی حضور 
دارد.وی اظهار داشت: با توجه به حضور مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ایران در این رویدادهای 
بین المللی، مناطق آزاد ایران به عنوان بخش مهمی از اقتصاد کشور مورد توجه فعالین اقتصادی 
سایر کشورها قرار گرفته است.بیست و هفتمین دوره کنفرانس سرمایه گذاری WAPI از تاریخ 
20 تا 2۳ آذر ماه با موضوع »توانمندسازی سرمایه گذاران از طریق شرکت های سرمایه گذاری 

پیشگاه رشد آینده« در شهر دهلی نو ـ هند در حال برگزاری است.
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خبرزیر بنایی

دهه فجر؛ تحویل 2هزار واحد 
مسکونی نهضت ملی پرند

مدیرعامـل شـرکت عمران شـهر جدیـد پرند از 
افتتـاح نخسـتین نسـل پروژه هـای نهضت ملی 
مسـکن در دهـه فجـر امسـال به تعـداد 2 هزار 

واحـد، خبر داد.
آرش صیـادی  مهـر،  گـزارش خبرگـزاری  بـه 
مدیرعامـل شـرکت عمـران شـهر جدیـد پرنـد 
در خصـوص رونـد اجـرای طـرح نهضـت ملـی 
مسـکن را در آن شـهر جدیـد تشـریح کـرد و 
گفـت: ۷۷ هـزار نفـر در شـهر پرنـد متقاضـی 
دریافـت مسـکن بودنـد که شـرایط آنهـا مورد 
بررسـی قـرار گرفـت. بـا تلاش هـای فـراوان در 
بـه شـهر جدیـد  هکتـار  سـال گذشـته ۶00 
پرنـد الحـاق شـد و هـم اینـک ۳۱ هـزار واحد 
مسـکونی نهضـت ملـی در اراضی تعیین شـده 
جانمایـی و فرآینـد سـاخت آنهـا آغـاز شـده 

. ست ا
موانـع  رفـع  بـا  اینکـه  بیـان  بـا  صیـادی 
پرنـد،  بـه شـهر  اراضـی  الحـاق  و  شهرسـازی 
در  متفـاوت  فیزیکـی  پیشـرفت  بـا  پروژه هـا 
حـال اجراسـت، توضیح داد: میانگین پیشـرفت 
فیزیکـی واحدهـای نهضـت ملـی مسـکن پرند 
20 تـا 2۵ درصـد اسـت. در تـلاش هسـتیم تا 
اولیـن نسـل پروژه هـای نهضـت ملـی مسـکن 
بـه تعـداد 2 هـزار واحـد در دهـه فجر امسـال 

تحویـل متقاضیـان شـود.
تاکیـد  متقاضیـان  آورده  تأمیـن  بـر  صیـادی 
کـرد و گفـت: تأمین آورده اعلام شـده توسـط 
مسـکن،  ملـی  نهضـت  واحدهـای  متقاضیـان 
عاملـی مؤثـر بـرای تکمیـل و تحویل بـه موقع 
واحدهاسـت. بنابرایـن متقاضیـان بـرای تأمین 
بـه موقـع آورده خـود بـرای تحویـل واحدهای 

مسـکونی نهایـت همـکاری را داشـته باشـند.
بـه گـزارش مهـر، یکـی از وعده هـای انتخاباتی 
سـیدابراهیم رئیسـی سـاخت 4 میلیـون واحد 
مسـکونی طـی 4 سـال ابتدایـی دولت بـود که 
در ابتـدا اجـرای ایـن وعـده انتخاباتـی موانـع 
و چالش هایـی پیـش روی دولـت قـرار گرفـت. 
مناسـب  برنامه ریزی هـای  بـا  موانـع  برخـی 
همـوار شـد امـا تأمیـن منبـع مالـی بـا توجـه 
دولـت  کار  قطعـاً  دولـت  بودجـه محـدود  بـه 

سـیزدهم را دشـوار کـرده اسـت.
مسـکن از ضرورت هـای زندگـی امـروز مـردم 
بویـژه جوانـان اسـت و در دولـت سـیزدهم بـا 
و  شهرسـازی  و  راه  می شـود.  دنبـال  اولویـت 
دیگـر دسـتگاه ها تـلاش می کنند تا دسترسـی 
مـردم بـه مسـکن را بهبـود بخشـند و در ایـن 
بـرای  را  مصالـح  و  تسـهیلات  زمیـن،  مسـیر 

سـاخت مسـکن فراهـم کننـد.

سهم 12 درصدی حمل و نقل در 
بهای تمام شده تولید

گفـت: سـهم  تهـران  بازرگانـی  اتـاق  رئیـس 
کالای  شـده  تمـام  قیمـت  در  نقـل  و  حمـل 
داخلـی حـدود ۱۲ درصـد ارزیابی شـده که این 

رقـم در جهـان ۶ درصـد اسـت.
نجفـی  محمـود  مهـر،  خبرنـگار  گـزارش  بـه 
عـرب رئیس اتـاق بازرگانی تهـران در همایش 
بـا اشـاره  حمـل و نقـل و توسـعه اقتصـادی 
به سـزایی در  تأثیـر  نقـل  و  اینکـه حمـل  بـه 
اقتصـاد کشـور دارد، گفـت: اتـاق تهـران بـر 
اسـاس مسـئولیت های اساسـی کـه بـر عهـده 
دارد بایـد چالش هـای اقتصـاد ملـی کشـور را 
توسـط ابزارهـای موجـود و نیروهـای انسـانی 
شناسـایی کنـد و بـه قوهای بـرای رفـع موانع 

دهد. ارجـاع 
رئیـس اتـاق تهـران در ادامه تاکید کـرد: ایران 
یگانـه کشـوری در جهـان اسـت کـه می تواند 
بی واسـطه بـه اقیانـوس هنـد بـا منطقـه قفقاز 
و اوراسـیا متصـل شـود. خداونـد نعمتـی را بـه 
کشـورمان هدیـه داده کـه کمتـر کشـوری بـا 

ایـن موقعیت هـا مواجـه اسـت.
وی ادامـه داد: ایـن ضـرورت وجـود دارد تـا در 
چنیـن سـرزمینی با چنین وسـعتی در راسـتای 
توسـعه صنایـع بـزرگ صنعتـی، کشـاورزی و 
معدنـی که از منطقـه خلیج فـارس و کرانه های 
اقیانوسـی دریـای عمـان تـا مـرز دریـای خزر 
شـبکه گسـترده و اقتصـادی از حمـل و نقـل 
و ترکیـب مؤثـر آنهـا در اقتصـاد سیسـتم های 
جـاده ای، ریلـی، هوایـی و دریایـی جابـه جایی 
خصوصاً تسـهیل انتقـال کالا، برنامه ریزی های 

جدی داشـته باشـیم.
نجفـی عـرب افـزود: نقـش حمـل و نقـل در 
اقتصاد کشـور بسـیار مهم اسـت کـه باید مورد 
توجـه دولتمردان و سیاسـت گذاران قـرار گیرد. 
بـا توجـه بـه ظرفیت هـای اقتصـادی موجود و 
حضـور کشـور در برنامه هـای مولـد نفـت خام 
و مـواد اولیـه در سـبد سـنجش ارزش، نیازمند 
تدابیـری اسـت که امکان جابـه جایی کالاهای 
دارای حجـم بـالا، سـنگین ولـی بـا ارزش بالا 

بـه صـورت اقتصـادی را فراهـم کند.
وی گفـت: سـهم حمـل و نقل در قیمـت تمام 
شـده کالای داخلـی حـدود ۱۲ درصـد ارزیابی 
شـده کـه ایـن رقـم در جهـان ۶ درصد اسـت. 
همیـن نکتـه گویـای ایـن اسـت کـه بـا وجود 
صـرف انـرژی تقریبـاً رایـگان در حمـل و نقل 
کشـور به خصـوص در حمـل و نقـل جـاده ای، 
تمـام  می توانـد  تولیـد  از  بهره بـری  عـدم 
بی معنـا  را  کشـور  نقـل  و  حمـل  مزیت هـای 

زد. سا
رئیـس اتاق بازرگانـی تهران تاکید کـرد: ایران 
در حـوزه حمـل و نقـل برابـر بـا ۳۲۹ میلیـون 
بشـکه نفـت هزینـه کـرده درحالـی کـه ترکیه 
در همیـن بخـش برابـر بـا ۱۸۶ میلیون بشـکه 

نفـت هزینـه کرده اسـت.

معاون مسافری شرکت راه آهن جمهوری اسلامی 
برقراری قطارهای ترکیبی تهران- کربلا به طور  از 
مستمر و هر هفته یک سیر با توافق انجام شده با 

راه آهن عراق خبر داد.
جمع  در  موسوی«  حسن  »سید  ایرنا،  گزارش  به 
خبرنگاران افزود: این قطار هر هفته شنبه از تهران 
از طی  پس  کرد،  خواهد  حرکت  شلمچه  مقصد  به 
از  قطار  بصره،  تا  شلمچه  از  کیلومتری   ۳۰ مسیر 

بصره تا کربلا سیر خواهد داشت.
وی بیان داشت: صبح همان روز )شنبه( قطار دیگری 
از مقصد کربلا مسافران را به بصره آورده و پس از 
طی مسافت ۳۰ کیلومتری تا نقطه مرزی شلمچه، 

قطار به مقصد تهران سیر خواهد کرد.
موسوی خاطرنشان کرد: اکنون بلیت مربوط به این 
با  می توانند  مردم  و  است  موجود  سامانه  در  قطار 
مراجعه به آن بلیت های مستقیم تهران به کربلا را 
این  بلیت  قیمت  درباره  همچنین  کنند.وی  دریافت 
واگن های  کلاس  به  بسته  قیمت ها  گفت:  قطار، 
موجود در عراق متفاوت خواهد بود؛ واگن ها در داخل 
کشورمان چهار تخته بوده و قیمت های آن ثابت و 
همان نرخ های قطارهای تهران خرمشهر و شلمچه 
قطارهای  وجود  دلیل  به  حال  این  با  بود،  خواهد 
اتوبوسی درجه یک و ۲ و همچنین چهار تخته و دو 
تخته در عراق قیمت ها، در نهایت از یک میلیون و 
۱۰۰ هزار تا یک میلیون و ۴۵۰ هزار تومان متفاوت 

خواهد بود.
 شکسته شدن رکورد جابه جایی مسافر

معاون مسافری شرکت راه آهن جمهوری اسلامی 
جابه جایی  رکورد  شدن  شکسته  به  ادامه  در  ایران 
مسافران اشاره کرد و گفت: سال گذشته با جابه جایی 
رکورد  مسافر،  نفر  و ۸۰۰  هزار  و ۶۵۶  میلیون   ۲۹
قبلی  رکورد  شد.  شکسته  مسافری  جابه جایی های 

مربوط به سال ۸۹ با ۲۸.۸ میلیون نفر بود.
وی خاطرنشان کرد: دستیابی به این مهم از مسیر 
استفاده بهینه از واگن های مسافری به ویژه افزایش 

قطارهای در چرخش رخ داد.

نیز  امروز  تا  امسال  ابتدای  از  داشت:  بیان  موسوی 
که  شده  جابه جا  مسافر  نفر  میلیون   ۲۳.۵ از  بیش 

حاکی از رشد ۱۰ درصدی است.
از رده خارج کردن ۷۰۰ واگن فرسوده

ارتقای  آهن خاطرنشان کرد:  راه  مقام مسوول  این 
کیفیت خدمات مسافری یکی از سیاست هایی است 
که امروز به جد در راه آهن دنبال می شود، به طوری 
 ۷۰۰ امنیت  و  کیفیت  ارتقای  مهم  موضوع  در  که 
واگن فرسوده بالای ۵۵ سال سن از رده خارج شد یا 

به بازسازی سطح یک و ۲ رفت.
بین المللی،  استانداردهای  مطابق  داشت:  اظهار  وی 
سطح  بازسازی  قطارها  سیر  از  سال   ۳۰ گذشت  با 
یک آغاز می شود و بازسازی سطح ۲ سختگیرانه تر 
و مربوط به قطارهای با سیر بیش از ۴۵ سال است.

کاهش ۱۷ درصدی تاخیر قطارها
وی اضافه کرد: دومین اقدامی که از سوی راه آهن 
در این راستا به طور مستمر پیگیری می شود، کنترل 
سال  در  که  طوری  به  است؛  قطارها  حرکت  تاخیر 
گذشته نسبت به سال ۱۴۰۰ حدود ۱۷ درصد کاهش 

به  مقصد  تا  مبدا  از  قطارها  سیر  تاخیر  زمان  مدت 
دست آمد.موسوی در همین راستا به مکانیزه کردن 
و  برقی  پله  به  آنها  تجهیز  و  ایستگاه ها  از  بسیاری 
آسانسور خبر داد و ادامه داد: در همه ایستگاه هایی که 
ورود و خروج مسافران از آنها ۹۵ درصد است، ۱۰۰ 
مهم  این  و  است  شده  انجام  سازی  مناسب  درصد 
شامل همه ایستگاه های خط تهران- مشهد می شود.

در  بازنگری  از  همچنین  آهن  راه  مسافری  معاون 
بخش  در  خدمات  ارائه  به  مربوط  دستورالعمل 
در  چه  و  منسوجات  بخش  در  )چه  قطار  راهبری 
داد  خبر  میهمانداران(  و  ماموران  برخورد  بخش 
مواردی  حتی  و  قطارها  تاخیر  صورت  در  گفت:  و 
همچون قطعی تلویزیون در داخل واگن ها و غیره، 

بخشی از پول بلیت به مسافران مسترد می شود.
یادآور شد: سال گذشته  راه آهن  این مقام مسوول 
عملیات به سازی و رنگ آمیزی ایستگاه ها، مساجد، 
نمازخانه ها و غیره طی ۲۸۸ پروژه در ایستگاه های 
تا  شد  انجام  تومان  میلیارد   ۲۵۰ ارزش  به  قطار 

خدمات خوبی مسافران ارائه شود.

قطارهای  بخش  در  همچنین  داشت:  اظهار  وی 
حومه ای، مسیرهایی که پیش از این با ضریب اشغال 
پایین سیر می کرد، با تطابق حرکت قطارها با سلیقه 
ترافیک،  پر  در ساعت های  افزایش حرکت  و  مردم 

ضریب اشغال را افزایش دادیم.
بین  مسافری  واگن های  مجموع  اکنون  گفت:  وی 
شهری و حومه ای که در اختیار شرکت راه آهن است 

یک هزار و ۵۳۰ واگن است.
سیاست های  سوم  بخش  کرد:  خاطرنشان  موسوی 
با حساسیت  که  است  سفرها  بودن  ایمن  آهن،  راه 
بالایی به آن نگاه می شود و اقدامات خوبی در این 
راستا انجام شده است.وی ادامه داد: آخرین اقدام در 
این زمینه، نصب دوربین در همه لوکوموتیوها بود تا 
رانان  لوکوموتیو  کمک  و  لوکوموتیورانان  رفتارهای 
نظارت شود. همچنین دوربین هایی در بیرون قطارها 
کار گذاشته شده است تا همه اطلاعات طول مسیر 

را در اختیار شرکت قرار دهد.
ناوگان  به  جدید  مسافری  واگن  یک هزار 

اضافه می شود
برنامه ریزی  مطابق  کرد:  تصریح  موسوی همچنین 
به  مسافری  واگن  دستگاه  یک هزار  شده،  انجام 
ظرفیت موجود اضافه خواهد شد؛ در این راستا ابتدا 
از ظرفیت و توان تولید داخل استفاده خواهد شد و 

پس از آن به واردات واگن چشم خواهیم داشت.
می توانند  شرکت ها  منظور  این  به  کرد:  تاکید  وی 
این صورت  غیر  در  و  کنند  ورود  واگن  برای خرید 
دولت معطل نمانده و راسا ورود خواهد کرد. در این 
تهاتر  محل  از  تا  شده  انجام  گمانه زنی هایی  راستا 

نفت نیز واردات واگن از برخی کشورها انجام شود.
معاون مسافری شرکت راه آهن ادامه داد: با توجه به 
شرایط جوی خاص کشورمان که برودت شدید هوا 
در برخی مناطق و در مقابل گرمای شدید در مناطق 
و  آپشن ها  باید  هستیم،  شاهد  را  کشور  از  دیگری 
تا  باشد  تعریف شده  واگن ها  و  قطارها  در  امکاناتی 
استانداردهای موجود در کشورمان  و  این شرایط  با 

بتواند به خوبی عمل کند.

معاون مسافری راه آهن:

قطارهای ترکیبی تهران- کربلا به طور مستمر برقرار شد

پورابراهیمی در تشریح جلسه کمیسیون اقتصادی:

لایحه اساسنامه سازمان توسعه سواحل مکران با حضور »دهقان« بررسی شد

افزایش بهره وری و رشد اقتصادی سالانه ۸ درصدی

نوسازی 40هزار واحد مسکونی در پایتخت طی 2 سال اخیر

پیش بینی بهبود فضای کسب و کار تا 
پایان سال

گزارش اخیر مرکز آمار ایران از افزایش ۱۷ درصدی 
آمار شاغلین تمام وقت و ایجاد ۹0۷ هزار شغل خالص 
در کشور، تسهیل در صدور مجوزهای کسب و کار 
و ارائه تسهیلات ارزان قیمت دولت از بهبود فضای 
کسب و کار و نشانه های مثبت بازار کار تا پایان سال 

حکایت دارد.
به گزارش ایسنا،قاسم رستم پور - مدیرکل نظارت و 
هماهنگی طرح های استغال وزارت کار روند کاهش 
نرخ بیکاری و رسیدن به کانال ۷ درصد را تشریح کرد 
و گفت: بر اساس آخرین گزارش مرکز آمار ایران در 
تابستان ۱402 نرخ بیکاری کاهش داشته و به کانال 
۷.۹درصد رسیده است که این رقم طی دهه های اخیر 

تجربه نشده است.
وی افزود: طبق گزارش مرکز آمار ایران نرخ بیکاری 
اتفاق  در 20 استان کاهشی و تک رقمی شده که 
مثبتی به شمار می رود و از تابستان سال گذشته تا 
تابستان امسال ۹0۷ هزار شغل خالص ایجاد شده 
است.رستم پور در گفت وگویی، افزایش نرخ مشارکت 
اقتصادی را اتفاق مثبت دیگر در گزارش مرکز آمار 
ذکر کرد و گفت: به موجب آن نرخ مشارکت اقتصادی 
0.۶ درصد افزایش پیدا کرده است که نشان می دهد 
افراد تمایل بیشتری به حضور در بازار کار و فعالیت 

اقتصادی داشتند.
مدیرکل نظارت و هماهنگی طرح های کارآفرینی و 
نقطه  را  اشتغال تمام وقت  آمار  اشتغال وزارت کار 
و  کرد  عنوان  ایران  آمار  مرکز  گزارش  دیگر  مثبت 
افزایش شاغلین تمام  گفت: طبق این گزارش آمار 
افزایش  درصد   ۱۷ حدود  گذشته  سال  به  نسبت 
داشته و ۷2 درصد شاغلینی که مرکز آمار اعلام کرده 
اقتصادی  فعالیت  هفته  در  ساعت  بالای 44  است 

داشتند.
اشتغال  آمار  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
ایجادی پایدار و منطبق با تعاریف و استانداردهای 
جهانی است؟گفت: طبق گزارش مرکز آمار ۷2 درصد 
افراد شاغل بالای 44 ساعت در هفته کار می کنند 
از 44 ساعت  و تقریبا تمام وقت اند و مابقی کمتر 
در هفته کار فعالیت دارند که ممکن است برخی از 
آنها درامد کمتری داشته باشند. حداقل ساعت کار 
یک ساعت در هفته است ولی افرادی که بین یک 
ساعت تا 20 ساعت در هفته کار می کنند تعدادشان 
بسیار محدود است و در نرخ بیکاری اثر قابل توجهی 
ندارند یعنی اگر ۱0 تا 20 ساعت در هفته را فعالیت 
اقتصادی درنظر بگیریم و از جمعیت شاغلین کسر 

کنیم، اثرقابل توجهی در نرخ بیکاری ندارد.
رستم پور درباره پیش بینی روند بازار کار تا پایان سال 
نیز یادآور شد: روند از ابتدای دولت خوب بوده و ما 
همواره نسبت به فصل مشابه در سال قبل کاهش 
داشتیم. امیدواریم با توجه به اقداماتی که دولت در 
بحث تامین مالی دارد تا پایان سال اتفاقات خوبی رقم 

بخورد و نشانه های مثبت بازار کار دیده شود.
هزار   ۱00 حدود  گذشته  سال  کرد:  تصریح  وی 
میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به کسب و کارها 
پرداخت شد و امسال نیز طبق قانون بودجه ۱402 
حدود ۱00 همت تسهیلات تکلیفی قرض الحسنه به 
کسب و کارها اختصاص یافت و رقمی نزدیک به ۵0 
تا ۶0 هزار میلیارد تومان هم تسهیلات با نرخ ۱۳ 
درصد درنظر گرفته شده است که رقم قابل توجهی 

برای حمایت از کسب و کارها به شمار می رود.
مدیرکل نظارت و هماهنگی طرح های کارآفرینی و 
اشتغال وزارت کار بهبود فضای کسب و کار را برنامه 
دوم دولت ذکر کرد و گفت: در همین راستا در فضای 
مجوزها حداقل سختگیری ها درنظر گرفته شده است. 
 ۹۷ اکنون  هم  مقررات زدایی  هیات  گزارش  طبق 
درصد مجوزهای کسب و کار از درگاه ملی مجوزها 
دریافت می شود که اتفاق خوبی است زیرا زمان صدور 
مجوزها را کاهش و اقبال عمومی برای ورود به فضای 

کسب و کار را افزایش داده است.
رستم پور خاطرنشان کرد: با توجه به شرایطی که طی 
دو سال اخیر داشتیم و افزایش امید به بازار کسب 
فعالیتهای  در  حضور  به  تمایل  که  افرادی  کار،  و 
اقتصادی نداشتند وارد این فضا شده اند لذا با توجه 
به گزارش مرکز آمار ایران و افزوده شدن آمار شاغلین 
پشتیبانی  در  اقدامات دولت  و مجموعه  وقت  تمام 
می شود  پیش بینی  قیمت،  ارزان  تسهیلات  ارائه  و 
کاهش نرخ بیکاری نسبت به سال گذشته و افزایش 

اشتغال  پذیری تا پایان سال تداوم یابد.

بیش از 4.۵ میلیون خانواده فاقد 
مسکن هستند

رئیس سازمان ملی زمین و مسکن گفت: در بخش 
مسکن ثبت نامی که از متقاضیان واجد الشرایط کشور 
داشته ایم، بیش از ۴.۵ میلیون خانواده ثبت نام کرده اند 
و طبق بررسی های ما این خانواده ها تسهیلات دریافت 
نکرده اند و فاقد مسکن هستند و ما این مطلب را با 
ایسنا،  ارائه می کنیم.به گزارش  مدارک و مستندات 
مهندس ارسلان مالکی - معاون وزیر  راه و شهرسازی 
- در دوازدهمین کنفرانس ملی سازه و فولاد و اولین 
را  فولاد  صنعت  فولادی،  نوردکاران  ملی  کنفرانس 
موتور محرکه  بخش مسکن دانست و گفت: اگر بخش 
مسکن را به عنوان پیشران کشور بدانیم، صنعت فولاد 

موتور محرکه این بخش به شمار می آید.
وی ادامه داد: امیدواریم با این همایش و اتفاقات خوب، 
صنعت فولاد در صنعت ساختمان به جایگاه بهتر و در 
شأن شایسته قرار گیرد.مالکی به عدم تسهیلات در 
بخش هایی در مسکن ثبت نامی اشاره کرد و گفت: 
در بخش مسکن ثبت نامی که ما از متقاضیان واجد 
الشرایط کشور داشته ایم بیش از ۴.۵ میلیون خانواده 
ثبت نام کرده اند و طبق بررسی های ما این خانواده ها 
در جهاتی تسهیلات دریافت نکرده اند و فاقد مسکن 
هستند و ما این مطلب را با مدارک و مستندات ارائه 

می کنیم.

شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
این  امروز  عصر  جلسه  جزئیات  اسلامی 
کمیسیون با دبیر اجرایی شورای توسعه سواحل 

مکران را تشریح کرد.
محمدرضا پور ابراهیمی در گفت و گو با خبرنگار 
عصر   جلسه  تشریح  در  ملت،  خانه  خبرگزاری 
روز سه شنبه ) 2۱آذرماه( کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی گفت: لایحه اساسنامه 
در جلسه عصر  مکران  توسعه سواحل  سازمان 
دبروز کمیسیون با حضور دهقان، دبیر اجرایی 

شورای توسعه سواحل مکران  بررسی شد. 
شورای  مجلس  در  راور«  و  »کرمان  نماینده 
تخصصی  کارگروه  گزارش  به  اشاره  با  اسلامی 
سواحل  توسعه  سازمان  اساسنامه  »لایحه 
مکران« در جلسه فوق بیان کرد:در این جلسه 
دستگاه  سایر  و  پژوهش ها  مرکز  نمایندگان 
های ذی ربط نقطه نظرات خود را درباره این 

اساسنامه ارائه کردند.
شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 

اشکالات  و  ابهامات  برخی  به  اشاره  با  اسلامی 
مناطق  نمایندگان  کرد:  تاکید  فوق  لایحه 
بلوچستان  و  سیستان  و  هرمزگان  در  مربوطه 
و همچنین دستگاه های اجرایی دولت دغدغه 

هایی درباره لایحه فوق داشتند.
پور ابراهیمی در ادامه با اشاره به گزارش دهقان، 
درباره لایحه اساسنامه سازمان توسعه سواحل 
نمایندگان  جلسه  این  در  کرد:  تاکید  مکران 

و  سعیدی  الدین  معین  از  اعم  مذکور  مناطق 
ناصر درخشان به ایراد نقطه نظرات خود درباره 
باید  تاکید داشتند که  لایحه فوق پرداختند و 

مباحث منطقه ای در این لایحه لحاظ شود.
اسناد  کلیه  شد  مقرر  نهایتا  کرد:  تاکید  وی 
پشتیبان و مطالعاتی مربوطه به اساسنامه فوق 
حداکثر تا شنبه هفته آینده به کمیسیون ارائه 
شود. همچنین مقرر شد اظهارنظر دستگاه ها 
درباره متن لایحه فوق تا پایان هفته بعد، اخذ و 
مرکز پژوهش ها کلیه این اطلاعات را در قالب 
همچنین  کند.  ارائه  و  بندی  جمع  بسته  یک 
بندی  جمع  آینده  هفته   2 ظرف  تا  شد  مقرر 
صورت گرفته در کارگروه تخصصی مورد بحث  
مربوطه  کارگروه  نهایتا  و  گیرد  قرار  بررسی  و 
ارائه  و  آماده  کمیسیون  برای  را  خود  گزارش 

کند.
توسعه  شد؛  یادآور  پایان  در  ابراهیمی  پور 
سواحل مکران اولویت ما در جنوب شرق ایران 

خواهد بود.

معاون حمل و نقل وزیر راه و شهرسازی با توجه به تمدید برنامه 
رشد  و  بهره وری  افزایش  از  سال  پایان  تا  کشور  توسعه  ششم 

اقتصادی سالانه ۸ درصدی خبر داد.
و  حمل  معاون  زاده  افندی  شهریار  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
سیاستگذاری  ظرفیت های  تبیین  با  شهرسازی،  و  راه  وزیر  نقل 
و قانونی موضوع بهره وری، گفت: با توجه به تمدید برنامه ششم 
توسعه کشور تا پایان سال و تأکید آن برنامه بر افزایش بهره وری 
و رشد اقتصادی سالانه ۸ درصدی، سازمان ملی بهره وری اقدام 
تهیه  نظام نامه  تبیین  راستای  در  توجیهی  جلسات  برگزاری  به 

شده اخیر کرده است.
به ضرورت  اشاره  با  شهرسازی  و  راه  وزارت  حمل ونقل  معاون 
بخش  در  ذی ربط  دستگاه های  همه  هماهنگی  و  همکاری 
برای  کرد: ظرفیت سازی  تاکید  نقل«  و  و »حمل  »ساختمان« 
این  مطلوب تر  هرچه  سازی  پیاده  جدید جهت  نظام نامه  تبیین 
چرخه در دستگاه های اجرایی از جمله الزامات این موضوع است. 

واقعیت  با  به کل دستگاه ها  نظام نامه موجود  واحد  نگرش  گرچه 
دارد،  فاصله  مطلوب  وضعیت  با  آن  محتوای  و  نیست  منطبق 
با علم به این موضوع در تلاش است  اما سازمان ملی بهره وری 
نزدیک  به هم  را  مختلف  دیدگاه های  کارشناسی  جلسات  با  تا 
دهد. گسترش  بهره وری  در خصوص  را  واحدی  ادبیات  و  کرده 

ماه  آبان  و دهم  نهم  تاریخ  در  کارگاه  این  ادامه داد:  زاده  افندی 
عمل  به  هماهنگی  با  و  شد  برگزار  بهره وری  سازمان  محل  در 
بهره وری  مدیریت  و  اقتصادی  ارزیابی های  دفتر  توسط  آمده 
این  نماینده  موضوع،  این  ستادی  دبیرخانه  به عنوان  حمل ونقل 
معاونت  نظیر  دیگر بخش ها  بهره وری  کارشناسان  به همراه  دفتر 
شهر  شرکت  دریانوردی،  و  بنادر  سازمان  ساختمان،  و  مسکن 
فرودگاهی امام خمینی )ره(، شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی 
ایران، سازمان ملی زمین و مسکن، مرکز تحقیقات راه، مسکن 
دولتی،  و  عمومی  ساختمان های  مجری  سازمان  شهرسازی،  و 
اسلامی،  جمهوری  آهن  راه  شرکت  کشور،  هواشناسی  سازمان 

شهری،  بازآفرینی  شرکت  خاک،  مکانیک  آزمایشگاه  شرکت 
شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور و سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای مشارکت کردند. در این جلسه 
و  شناسی  مساله  موضوع  در  سازمان  آن  رویکردهای  و  ادبیات 
انتظارات  این،  بر  تبیین شد. علاوه  و شاخص ها  اقدامات  تعیین 
فرآیند و ضرورت  اثربخشی آن  بهبود  برای  اجرایی  دستگاه های 
وری  بهره  کمیته  شد.دبیر  مطرح  دستگاهی  بین  همکاری های 
اقتصادی  رشد  تصریح کرد:  پایان  در  شهرسازی  و  راه  وزارت 
عملکرد  دارای  تا ۱400   ۱۳۹۶ سال های  در  بهره وری  از  ناشی 
به  کوشش  و  تلاش  با  می رود  انتظار  که  است  بوده  متوسط 
عملکرد مناسب تر رسید. امید می رود سازمان ملی بهره وری با 
آوردن  فراهم  ضمن  بهره وری،  اصلی  چالش های  دقیق  شناخت 
بسترهای لازم برای همکاری های فرا دستگاهی و ملی بر مبنای 
سیاست های جاری کشور، اثربخشی اقدامات خود را برای نیل به 

اهداف برنامه ای ارتقا دهد.

تشویقی  بسته  اجرای  از  ایران  شهری  بازآفرینی  شرکت  مدیرعامل 
تاکنون میزان نوسازی ها دو برابر شده و طی دو سال اخیر در تهران 

نوسازی 40 هزار واحد فرسوده پایتخت آغاز شده است، خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمد آئینی معاون وزیر راه و شهرسازی و 
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران با حضور در برنامه میز اقتصاد 
به تشریح  بافت های فرسوده شهری  بازآفرینی و نوسازی  با موضوع 
برخی از برنامه های آن شرکت در تداوم برنامه های کلان دولت برای 

تولید مسکن و روند نوسازی در بافت های فرسوده شهری پرداخت.
اساس  بر  داد:  ادامه  ایران  شهری  بازآفرینی  شرکت  مدیرعامل 
شاخص های مصوب در شورای عالی شهرسازی و معماری ایران، بیش 
از ۱۶۷ هزار هکتار و معادل 20 درصد سطح شهرها در محلات فرسوده 
و تاریخی دچار مشکلات فرسودگی و نابسامانی بنا هستند. از ابتدای 

بافت های فرسوده و  نیز موضوع نوسازی مسکن در  دولت سیزدهم 
تاکید قرار  به عنوان راهبرد اصلی دولت مورد  به آن  شتاب بخشی 

گرفت.
معاون وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر مشارکت همه جانبه مردم و 
تشویق آنها با رویکرد مردمی سازی برای نوسازی بافت های فرسوده، 
بازآفرینی شهری  توضیح داد: راهبرد به کار گرفته شده در شرکت 
ایران متناسب با سیاست های مجموعه وزارت راه و شهرسازی ایجاد 
بسته های تشویقی برای این کار و یکی از جامع ترین مشوق ها در قالب 
مصوبه ۱۹ بندی اسفندماه سال ۱40۱ به تمامی استان های ابلاغ شده 

و ملاک کار نوسازی در بافت های فرسوده است.
آئینی یادآور شد: بررسی ها حکایت از همکاری مناسب شهرداری ها 
در زمینه نوسازی بافت های فرسوده دارد. بر اساس قانون، شهرداری ها 

مکلف شده اند تا حداقل در صدور پروانه ساختمانی نوسازی بافت های 
فرسوده تخفیف ۵0 درصدی را اعمال کنند و در صدور زمان صدور 
پروانه نیز تسریع ایجاد کنند. هم اکنون در موضوع تأمین مالی علاوه 
بر منابعی که در گذشته در نظر گرفته شده بود، متقاضیان نوسازی 
بافت های فرسوده می توانند در این بافت ها از حمایت های مالی نهضت 

ملی مسکن نیز برخوردار شوند.
وی با تاکید بر اینکه در هر شهری که بسته های تشویقی اجرایی شده 
نوسازی بافت ها تسهیل و تسریع شده است، افزود: در تهران با اجرای 
بسته تشویقی نوسازی شاهد رشد نوسازی بودیم و از ابتدای اجرای 
بسته تشویقی تاکنون میزان بازسازی ها دو برابر شده است. هم اکنون 
و طی دو سال اخیر در تهران نوسازی 40 هزار واحد فرسوده پایتخت 

آغاز شده است.
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بازرگانی و مالی یادداشت

تمرکز جدی دولت سیزدهم برای 
اصلاح ناترازی ها

بر  تاکید  با  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
اینکه تصویب لایحه بودجه ۱40۳ به دلیل 
افتاده  تعویق  به  مجلس  جدید  آیین نامه 
دولت  گفت:  نیست،  غیرطبیعی  اتفاق  که 
روی  بر  را  خود  جدی  تمرکز  سیزدهم 
اصلاح ناترازی ساختارها قرار داده و سعی 
حل  در  جدی  گام  هفتم  برنامه  در  دارد 

بیماری ها و اصلاح ناترازی بردارد.
ایرنا، سید احسان خاندوزی در  به گزارش 
لایحه  مورد  در  اقتصاد  رادیو  با  گفت وگو 
جدید  آیین نامه  طبق  کرد:  اظهار  بودجه، 
لایحه  تقدیم  اسلامی  شورای  مجلس 
بودجه توسط دولت به مجلس 2 مرحله ای 
شده است و پس از تصویب مرحله اول و با 
دوم  مرحله  در  بودجه  کلیت  فاصله  ماه   2

بررسی و به تصویب می رسد.
وی خاطرنشان کرد: اختلافاتی در خصوص 
دولت  و  مجلس  بین  بودجه  لایحه  کلیات 
تا  اول  مرحله  تصویب  ولی  داشت،  وجود 

۱0 روز دیگر انجام خواهد شد.
دستاوردهای  به  اشاره  با  اقتصاد  وزیر 
اقتصاد  ساختارهای  اصلاح  2روزه  همایش 
جدی  تمرکز  سیزدهم  دولت  گفت:  ایران 
ساختارها  ناترازی  اصلاح  روی  بر  را  خود 
ظرفیت  به  اتکا  با  و  است  داده  قرار 
اساتید  و  کارشناسان  صاحب نظران، 
گام  هفتم  برنامه  در  دارد  دانشگاهی سعی 
ناترازی  اصلاح  و  بیماری ها  حل  در  جدی 
بودجه، حوزه  از  اعم  اقتصاد  ساختار حوزه 
و  بازنشستگی  صندوق های  مالیات،  بانکی، 

بردارد. غیره 
همایش  برگزاری  کرد:  بیان  خاندوزی 
ایران  اقتصاد  ساختارهای  اصلاح  همایش 
سراسر  از  کارشناسان  و  استاتید  حضور  با 
کشور و دستگاه ها و وزارتخانه های مختلف 
اهداف  به  دستیابی  برای  موثری  گام 

اقتصادی ما محسوب می شود
دولت  به کار  آغاز  از  کرد:  تاکید  وی 
پروژه های  اقدامات کوتاه مدت در  سیزدهم 
تعطیل  بنگاه های  کردن  فعال  عمرانی، 
افزایش  بیکاری،  نرخ  کاهش  شده، 
اقتصادی  رشد  و  خارجی  سرمایه گذاری 
ریل گذاری  از  نباید  ولی  است،  شده  انجام 
در  اقتصاد  سازی  مقاوم  در  میان مدت 
و  باشیم  غافل  تورم  و  تحریم ها  با  مواجهه 
این مشکلات به صورت جدی حل و فصل 

شود.
وزیر اقتصاد از انعقاد ۷ تفاهم نامه بین این 
کشور  مختلف  دانشگاه های  و  وزارتخانه 
خبر داد و اظهار کرد: طبق این تفاهم نامه 
ارجاع  دانشگاه ها  به  دولت  نیازمندی های 
صورت  دانشگاه ها  توسط  آنها  راه حل  و 
عالمانه  تصمیمات  بتوان  تا  گرفت  خواهد 

در حوزه اقتصاد را بگیریم.
سیزدهم  دولت  سیاست  گفت:  خاندوزی 
از دیدگاه ها و رویکردهای همه  بهره مندی 
رویکرد  با  متناسب  دانشگاهی  حوزه های 
با  مباحث  بین  در  هرگز  و  است  خود 
اقتصاد  نگاه  یا  و  متمرکز  اقتصاد  نگاه های 
رهاسازی شده سرگردان و حیران نخواهد 

ماند.  

نمایشگاه بین المللی خودرو، فناوری های نوین 
ترین  بزرگ  عنوان  به  تهران  وابسته  صنایع  و 
تحت  حوزه  این  مردمی   رویداد  مهم ترین  و 
عنوان »اتو اکسپو تهران« از ۹ تا ۱۵ بهمن ماه 
برگزار  آفتاب  شهر  نمایشگاه  در  جاری   سال 

خواهد شد.
مراسمی  در  اقتصاد  جهان  روزنامه  گزارش  به 
که روز گذشته به مناسبت برگزاری نمایشگاه 
و صنایع  نوین  فناوری های  بین المللی خودرو، 
بهمن  در  تهران«  اکسپو  اتو  تهران«  وابسته 
کانون  مدیرعامل  شفیعی،  حضورمریم  با  ماه 
برگزاری  ستاد  رئیس  نجبا،  ،امید  نوین  ایران 
نماینده  کوچی،  رشیدی  نمایشگاه،جلال 
مدیرعامل  نژاد،  تقدسی  مجلس،عباس 
شد  برگزار  آفتاب  المللی  بین  نمایشگاه 
این  ابتدای  در  نوین  ایران  کانون  مدیرعامل 
اکسپو،  اتو  برگزاری  از  هدف  گفت:  نشست 
ایجاد رویدادی خاص و متفاوت است و بی شک 

الگویی برای نمایشگاه های بعدی خواهد بود
برگزاری  ستاد  رئیس  نشست  این  ادامه  در 
نام  تهران  اکسپو  داشت:اتو  اظهار  نمایشگاه 
خودرو،  بین المللی  نمایشگاه  پنجمین  تجاری 
تهران  وابسته  صنایع  و  نوین  های  فناوری 
است و نخستین رویدادی است که به مدت ۷ 
روز برگزار می شود که روز اول آن به اصحاب 

متنوعی  برنامه های  و  دارد  اختصاص  رسانه 
برای نمایشگاه داریم.  

اکسپو  اتو  برگزاری  روند  خصوص  در  نجبا 
را  افزوده ای  ارزش  داریم  سعی  گفت:  تهران 
برای صنعت خودرو و بخش نمایشگاه ها ایجاد 

کنیم.
تاکنون  که  برندهایی  حتی  نجبا  گفته  به 
خبری از واردات محصولاتشان به ایران نبوده 
داشت.  خواهند  حضور  نمایشگاه  این  در  نیز 

تمامی  برخلاف  که  گفت  می توان  بنابراین 
اخیر،  سال های  در  شده  برگزار  نمایشگاه های 
به  محدود   ۱402 تهران  خودرو  نمایشگاه 

خودروهای چینی نخواهد بود.
جلال رشیدی کوچی، نماینده مجلس در ادامه 
ظرفیت های  به  توجه  با  گفت:  خبری  نشست 
خودرویی  نمایشگاه  شاهد  نوین  ایران  کانون 
جذاب در سطح جهان خواهیم بود. امیدواریم 
برندهای  سایر  حضور  شاهد  چین  کنار  در 

معتبر جهانی نیز باشیم.
وی افزود: در اکثر  نمایشگاه ها به نظر می ر سد 
ما همان خودروهایی که در خیابان شاهد آنها 
هم  نمایشگاه  در  متفاوت  رنگی  با  هستیم، 
حال  در  بار  این  متفاوتی  اتفاق  اما  می بینیم! 
در  که  خوبی  برنامه ریزی  با  و  است  دادن  رخ 
این خصوص صورت گرفته، اتفاق خوبی برای 
این صنعت رقم خواهد خورد و  امیدواریم این 
نمایشگاهی در سطح جهانی، خاص  بار شاهد 

و منحصر به فرد باشیم.
نمایشگاه  مدیرعامل  نژاد،  تقدسی  عباس 
شهر  کرد:  اظهار  درادامه  آفتاب  المللی  بین 
سایت  بزرظگ ترین  به  تبدیل  ظرفیت  افتاب 
نمایشگاهی منطقه را دارد. شعار ما این است 

که هر نمایشگاه حل مسئله است.
می تواند  تهران  اتواکسپو  مجری  گفت:  وی 
نمایشگاهی  صنعت  در  تحول  پیشران 
به  نسبت  ما  کشور  در  متاسفانه  باشد. 
شهر  است.  شده  غفلت  نمایشگاهی  صنعت 
سایت  بزرگ ترین  به  تبدیل  ظرفیت  افتاب 

نمایشگاهی منطقه را دارد.
نمایشگاه  دوره  پنجمین  است  گفتنی 
این  تقویم  در  تهران  خودرو  بین المللی 
 ۱۵ تا   ۹ از  است  قرار  و  شده  ثبت  نمایشگاه 
۶0هزارمترمربعی  درمساحت  و  بهمن ماه 

مجموعه شهرآفتاب برگزار شود.

»اتو اکسپو تهران«نمایشگاه بین المللی خودرو، فناوری های نوین و صنایع وابسته تهران 

بزرگترین رویداد خودرویی مردمی در راه است

رییس کل گمرک ایران خبر داد:

رشد 11 درصد تجارت ایران با 1۵ کشور همسایه

واریز مرحله اول سود سهام عدالت به حساب سهامداران

 جزییات واگذاری ۵1 درصد سهام 
 آخرین اخبار و تازه ترین تحلیل ها را در سایت جهان اقتصاد دنبال کنیدپرسپولیس و استقلال
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 رئیس کل گمرک ایران اعلام کرد: تجارت ایران 
با  جاری  سال  ۸ماهه  در  همسایه  کشور   ۱۵ با 
۱۱.42 درصد افزایش به رقم ۳۸ میلیارد و ۶2۸ 

میلیون و ۳۹0 هزار دلار رسید.
به گزارش ایرنا از گمرک ایران، محمد رضوانی فر 
اعلام کرد: میزان وزنی مبادلات تجاری کشورمان 
 ۶۳ همسایه  کشور   ۱۵ با  جاری  سال  ۸ماهه  در 
میلیون و ۱۵۵ هزار تن بوده است که نسبت به 
افزایش  درصد   ۱۷.2۱ قبل  سال  مشابه  مدت 

نشان می دهد.
مبادلات  مجموع  از  افزود:  اقتصاد  وزیر  معاون 
تجاری کشورمان با ۱۵ کشور همسایه در ۸ماهه 
 ۱۷۵ و  میلیون   ۳۸۸ و  میلیارد   ۱۸ جاری  سال 
 240 و  میلیارد   20 و  صادرات  به  دلار  هزار 
اختصاص  واردات  به  دلار  هزار   2۱4 و  میلیون 

داشت.
صادرات  تغییرات  درصد  میزان  خصوص  در  وی 
سال  ۸ماهه  در  همسایه  کشور   ۱۵ به  کشورمان 
جاری گفت: صادرات ایران به ۱۵ کشور همسایه 

شامل امارات متحده عربی، افغانستان، ارمنستان 
کویت،  عراق،  بحرین،  آذربایجان،  جمهوری 

فدراسیون  قطر،  پاکستان،  عمان،  قزاقستان، 
ترکیه  و  ترکمنستان  سعودی،  عربستان  روسیه، 

از  و  درصد   20.۷۵ وزن  لحاظ  به  مدت  این  در 
حیث ارزش ۸.۷۶ درصد افزایش داشته است.

واردات  میزان  مدت  این  در  رضوانی فر،  گفته  به 
به  ارزش  و  وزن  حیث  از  همسایه  کشور   ۱۵ از 
ترتیب ۶.۸۷ درصد و ۱۳.۹۵ درصد افزایش نشان 

می دهد.
سال  ۸ماهه  در  اینکه  به  اشاره  با  گمرک  رئیس 
 ۳ با  همسایه  کشور   ۱۵ بین  در  ایران  جاری، 
کشور امارات متحده عربی، افغانستان و ارمنستان 
افزود:  است،  داشته  را  تجاری  مبادلات  بیشترین 
از مجموع تجارت ایران با ۱۵ کشور همسایه در 
این مدت، ۱۸ میلیارد و ۶۸۹ میلیون و ۷00 هزار 

دلار آن با ۳ کشور فوق الذکر بوده است.
تجاری  مبادلات  میزان  مدت  این  در  گفت:  وی 
افغانستان  عربی،  متحده  امارات  با  کشورمان 
 ۱0.۱0 ترتیب  به  ارزشی  لحاظ  از  ارمنستان  و 
وزنی  حیث  از  و   ۱2.2۶ و  درصد   ۵.۸۱ درصد، 
۷.۳0 درصد 2۱.20 درصد و ۵۱.۷۱ درصد رشد 

داشت.

واریز  گفت:  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رئیس   
مرحله نخست سود سهام عدالت سال مالی منتهی 
به 2۹ اسفندماه ۱40۱ شرکت های سرمایه پذیر، به 
حساب سهامداران عدالت از )پنجشنبه 2۳ آذرماه( 

آغاز می شود.
به گزارش ایرنا از سازمان بورس، مجید عشقی با بیان 
اینکه بر اساس مصوبه شورای عالی بورس و اوراق 
بهادار، سود سهام عدالت مربوط به سال مالی منتهی 
به 2۹ اسفندماه ۱40۱ شرکت های سرمایه پذیر، در 
واریز  عدالت  سهام  دارندگان  حساب  به  مرحله  دو 
خواهد شد، افزود: پرداخت سود سهامداران مستقیم 
از فردا »پنجشنبه 2۳  و غیرمستقیم سهام عدالت 
آذرماه« آغاز و به مدت 4۸ ساعت به طول می انجامد.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: شرکت 
وجوه،  تسویه  و  بهادار  اوراق  مرکزی  سپرده گذاری 
»سه  دیروز  را  عدالت  سهام  سهامداران  اطلاعات 

شنبه« به بانک های عامل ارسال کرده تا فرایند واریز 
سود هر چه سریعتر عملیاتی شود.

وی با بیان اینکه مبلغ سود پرداختی در مرحله اول با 
توجه به میزان سبد سهام عدالت هر سهامدار متفاوت 

خواهد بود، گفت: دارندگان سبد سهام عدالت 4۹2 
هزار تومانی مبلغ ۶۸۱ هزار تومان، ۵۳2 هزار تومانی 
میلیون  یک  سهام  سبد  و  تومان  هزار   ۷۳۶ مبلغ 
تومانی یک میلیون و ۳۸۵ هزار تومان سود دریافت 

خواهند کرد.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار تاکید کرد: البته 
مبالغ فوق به صورت علی الحساب است، و باقیمانده 
سود سهام عدالت پس از تکمیل واریزی شرکت های 
سرمایه پذیر تا پایان سال به حساب سهامداران واریز 
که  شرکت هایی  از  قدردانی  با  شد.عشقی  خواهد 
پرداخت  مقرر  موعد  در  را  عدالت خود  سود سهام 
کردند، افزود: سازمان بورس و اوراق بهادار مکاتبات 
سهام  سود  کل  دریافت  برای  را  لازم  مذاکرات  و 
مشمولان سهام عدالت انجام خواهد داد، به طوری که 
امیدوارم بتوانیم تا پایان سال باقیمانده سود این گروه 

از سهامداران را دریافت و به حساب آنها واریز کنیم.

سازمان خصوصی سازی با صدور اطلاعیه ای، 
جزییات واگذاری ۵۱ درصد سهام دو باشگاه 
فرهنگی و ورزشی پرسپولیس و استقلال را 

اعلام کرد.
سازمان  بورس،  سازمان  از  ایرنا  گزارش  به 
قانون  به استناد  خصوصی سازی اعلام کرد: 
قانون   »44« اصل  کلی  سیاستهای  اجرای 
سایر  و  واگذاری  هیئت  مصوبه  اساسی، 
قوانین و مقررات مربوطه، ۵۱ درصد از سهام 
ورزشی  و  فرهنگی  باشگاه  دو  واگذاری  قابل 
پرسپولیس و استقلال با رعایت »دستورالعمل 
راهبردی  مشتریان  انتخاب  روش  اجرایی 
)استراتژیک( و احراز و پایش اهلیت مدیریتی 

در واگذاری ها« و از طریق فرابورس عرضه و واگذار می کند.
پرسپولیس  ورزشی  و  فرهنگی  باشگاه  عرضه  قابل  سهام  پایه  ارزش  شده،  منتشر  اطلاعیه  اساس  بر 
2۱.۱۶۱.04۷.0۸۶.۹00 ریال، معادل ۵.۳۶2.۶۵۷.۶۵0 سهم به صورت بلوکی )۵۱ درصد(، با قیمت تابلو 
فرابورس »در روز عرضه معادل قیمت پایانی روز قبل از عرضه« به اضافه ۱۱0 درصد به شرط آن که از مبلغ 

۳.۹4۶ ریال کمتر نباشد.
از سویی دیگر، ارزش پایه سهام قابل عرضه باشگاه فرهنگی و ورزشی استقلال ۱۸.۵02.۷2۱.۶۱۳.000 ریال، 
معادل ۵.۵0۳.4۸۶.۵00 سهم به صورت بلوکی )۵۱ درصد(، با قیمت تابلو فرابورس »در روز عرضه معادل قیمت 

پایانی روز قبل از عرضه« به اضافه ۱۱0 درصد به شرط آن که از مبلغ ۳.۳۶2 ریال کمتر نباشد.

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

قطعه یک ایلام
ــات  ــورخ   1402/08/17 هی ــماره 140260315001003413  م ــر رای ش 1. براب
اول/هیــات دوم موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و  ســاختمان 
هــای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتــی تصرفات مالکانــه بلامعــارض متقاضی 
آقــای صیــد محمــد نظــری بــه شناســنامه شــماره 2 کــد ملــی 5819923219 صــادره 
از ارکــواز ملکشــاهی  فرزنــد جمعــه ، در ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی ، بــه 
مســاحت 2104/52 متــر مربــع ،  پــلاک شــماره 1223 فرعــی از 59 اصلــی، واقــع در 
حــوزه ثبــت ملــک ایــلام –  ســرطاف– جنــب  مرغــداری علیرضایــی خریــداری شــده 
از جعفــر و باقــر میــرزا مرجانــی  و منتســب بــه مالکیــت اســد میــرزا مرجانــی محــرز 

گردیــد.
2. برابــر رای شــماره 140260315001003414 مــورخ 1402/08/17 هیــات 
اول/هیــات دوم موضــوع قانــون تعییــن  تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمان 
هــای فاقــد ســند رســمی مســتقر در  واحد ثبتــی تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضی  
آقــای صیــد محمــد نظــری بــه شناســنامه شــماره 2 کدملــی 5819923219 صــادره از 
ارکــواز ملکشــاهی  ، فرزنــد جمعــه ، در ششــدانگ  یــک قطعــه زمیــن مزروعــی ، بــه 
مســاحت 2897/40 متــر مربــع  ، پــلاک شــماره 1224 فرعــی  از 59 اصلــی، واقــع 
در حــوزه ثبــت ملــک ایــلام –  ســرطاف – جنــب مرغــداری علیرضایــی خریــداری شــده 
از یوســف میــرزا مرجانــی و منتســب بــه مالکیــت عبــاس میــرزا مرجانــی )زارع صاحــب 

نســق ( محــرز گردیــد.
لذابــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دونوبــت بــه فاصلــه ی 15روز اگهــی میشــود 
درصورتیکــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته 
باشــند میتواننــد ظــرف مــدت دومــاه ودر مــورد اگهــی هــای اصلاحــی ظــرف مــدت یــک 
مــاه از تاریــخ انتشــار اولیــن اگهی،اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم وپــس از 
اخــذ رســید، ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــودرا بــه 
مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد، بدیهــی اســت درصــورت انقضــای مــدت مذکــور وعدم 

وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1402/09/08
تاریخ انتشارنوبت دوم: 1402/09/23

  جلیل تیموریان -رئیس اداره  ثبت اسناد و املاک منطقه 2 ایلام

مفقودی 

1402برنگ ســفید  دنامــدل  ســواری  خــودروی  ســبز   برگــه 

شاســی 147H0751997وشــماره  موتــور  شــماره  بــه 

ایــران  537ل61  پــلاک  NAAW21HU4PE687380وشــماره 

21متعلــق بــه خانــم لطیفــه قاســمی میباشــد کــه مفقــود گردیــده واز 

اســت. ســاقط  اعتبــار  درجــه 

اگهی مفقودی 
جــی  تیــپ  پرایــد  ســواری  خــودرو  ســبز  بــرگ 
بــا  اطلســی  1384رنــگ  مــدل  ای  ایکــس  تــی 
شاســی 01299453وشــماره  موتــور  شــماره 

انتظامــی  S1412284657978وشــماره 
مفقــود  دهقانــی  مهــدی  13بنــام  72ج942ایــران 
. باشــد  مــی  ســاقط  اعتبــار  درجــه  واز  گردیــده 

چرا نظام بانکی ناتراز شده است؟
نظام  ناترازی  دلایل  اقتصادی  کارشناس  یک 
بانکی را تشریح و راهکارها و پیشنهاداتی برای 
بانکی به عنوان بزرگترین عضو  اصلاح شبکه 

نظام اقتصادی کشور ارائه کرد.
محمدحسن ترابی در گفت و گو با ایسنا، اظهار 
از  درصد   ۸0 از  بیش  اینکه  به  باتوجه  کرد: 
تامین مالی اقتصاد کشور از طریق نظام بانکی 
صورت می گیرد، عملکرد درست و مناسب آن 
می تواند در تحقق رشد پایدار اقتصادی موثر 
مهمترین  از   یکی  میان  این  در  شود.  واقع 
مشکلات در نظام بانکی کنونی کشور، مسأله 

ناترازی در شبکه بانکی است.
وی افزود: افزایش میزان مطالبات غیر جاری 
بانک ها که خود ناشی از تحریم های هدفمند 
است،  کشور  اقتصادی  و  بانکی  نظام  ظالمانه 
و  تورم  اثر  در  تولید  تمام شده  بهای  افزایش 
افزایش نرخ ارز که سبب درخواست تسهیلات 
بیشتر توسط تولیدکنندگان می شود، افزایش 
و  دولتی  های  بخش  از  ها  بانک  مطالبات 
خصولتی و اعطای تسهیلات ارزی به مشتریان 
و وصول آن به صورت ریالی از مهم ترین دلایل 

بروز ناترازی در شبکه بانکی هستند.
این کارشناس ارشد اقتصادی ساختار نامناسب 
تکافوی سرمایه ثبت شده در  سرمایه و عدم 
ناترازی  دلایل  دیگر  از  را  ها  بانک  از  برخی 
بانک ها عنوان و اظهار کرد: عدم نظارت مؤثر 
بر  بانک ها  بر فعالیت های موسسات مالی و 
واقعی  آنها،  تشکیل  وجودی  فلسفه  اساس 
نبودن نرخ سود تسهیلات و سپرده ها با نرخ 
تورم و تسهیلات تکلیفی سبب بروز ناترازی در 
که  به طوری  است؛  بانکی کشور شده  شبکه 
نظام بانکی نتوانسته بخشی از وظایف خود را 
با توجه به مشکلات و خلأ هایی که اشاره شد، 
اقدامات  انجام دهد و همین امر موجب شده 
موثری که بانک ها در تامین مالی زیرساخت 
های کشور و کمک به فرآیند تولید داشته اند 
و در شرایطی که سایر ابزارهای تامین مالی از 
جمله بازار سرمایه، بیمه ها و سرمایه گذاری 
خارجی کارایی چندانی در تامین مالی اقتصاد 

کشور ندارند، نادیده گرفته شود.
مباحث  این  همه  کنار  در  داد:  ادامه  ترابی 
ردیف  متهم  ای  پشتوانه  هیچ  بدون  ها  بانک 
شوند؛  می  اقتصادی  نظام  ناکارآمدی  اول 
موجب  عواملی  چه  که  اینجاست  سوال  حال 
مهمترین  از  یکی  درباره  موضوعات  این  بروز 
بخش های اقتصادی کشور شده و چه تدابیر 
و الزامات نهادی می بایست در این مسیر در 
پیش گرفت؟ در این میان باید گفت که نظام 
بانکی، به عنوان یک عضو موثر از مجموعه نظام 
اقتصادی کشور، زمانی می تواند مأموریت های 
محوله را به نحوی کارا و اثربخش محقق سازد 
کشور  اقتصاد  های  بخش  و  عناصر  سایر  که 
نیز نقش خود را به خوبی ایفا کرده و عملکرد 
مناسبی داشته باشند و بانک ها خود جزئی از 
یک سیستم هستند که از عملکرد آن تاثیر می 

پذیرند و خود نیز بر این سیستم تاثیرگذارند.
وی با بیان که تحریم های ظالمانه طی سال 
)تحریم  مستقیم  صورت  به  که  را  اخیر  های 
بانک ها و بانک مرکزی( و غیرمستقیم )تحریم 
هر یک از صنایع کشور که در نهایت آثار آن 
افزایش  نظیر  شده  ها  بانک  ترازنامه  متوجه 
مطالبات غیرجاری آنها( آثار خود را بر وضعیت 
گفت:  است،  کرده  وارد  ها  بانک  سودآوری 
درآمدهای  محل  از  عمدتا  ها  بانک  درآمد 
کارمزدی است که آن هم با توجه به شرایط 
تورمی و افزایش بهای تمام شده پول بر اساس 
قیمت تمام شده از مشتریان اخذ می گردد و 

عملا رقم قابل ملاحظه ای نیست.
به گفته ترابی، تعیین نرخ سود تسهیلات بدون 
افزایش بهای  در نظر داشتن نرخ تورم سبب 
منابع،  محدودیت  علیرغم  و  تولید  تمام شده 
قالب  در  بیشتر  تسهیلات  تقاضای  موجب 
سرمایه ثابت و درگردش شده است. همچنین 
لازم  انگیزه  عدم  دلیل  به  نیز  گذاران  سپرده 
برای انتفاع از سرمایه گذاری خود متناسب با 
نرخ تورم منابع خود را از بانک ها خارج می 
برای  آنان  تشویق  موجب  نهایت  در  و  کنند 
حضور در سایر بازارهای موازی می شود تا از 
تورم جا نمانند و عملا این موضوع خود عاملی 
جهت کاهش منابع در سیستم بانکی می شود.
این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: در کنار 
این موضوعات، همگان اذعان دارند که بخش 
زیادی از بار مطالبات نظام بانکی خصوصاً بانک 
های دولتی به دلیل تسهیلات تکلیفی است و 
متولی بازپرداخت بخشی از تسهیلات اعطایی 
بانک ها، بخش های دولتی هستند؛ در واقع در 
سال های اخیر شاهد هستیم که دولت به جای 
سراغ  به  مرکزی  بانک  از  مستقیم  استقراض 
دیگر بانک ها رفته و بخشی از اضافه برداشت 
تاکید  است.وی  امر  این  از  ناشی  ها  بانک 
مشکلات،  تمامی  کردن  مطرح  کنار  در  کرد: 
پیشنهادها و خلأهای نهادی موجود، لازم است 
در فرآیند تصمیم سازی و تصمیم گیری و در 
که  بانکی  نظام  از  انتظارات  بازطراحی  نهایت 
می خواهد در جهت رشد پایدار اقتصاد تلاش 
کند، علاوه بر اصلاح شیوه و کنترل و نظارت بر 
بانک ها، اصلاح متغیر های اقتصادی و کنترل 
نقدینگی و تورم نیز در دستور کار قرار گیرد 
و شرایط ویژه بانک ها و بار سنگین مسؤلیتی 
توجه  مورد  نیز  دارد  قرار  آنان  عهده  بر  که 
سیاستگذاران کشور قرار گیرد و برای تعیین 
تکلیف مطالبات بانک ها از بخش های دولتی و 
خصولتی چاره اندیشی شود. همچنین نظارت 
بانک مرکزی بر شبکه مالی و بانکی با در نظر 
گرفتن تفاوت های بانک ها به لحاظ ساختاری 

و ماهیتی صورت گیرد.
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شوک تورم آمریکا بر قیمت نفت
قیمت نفت در معاملات روز چهارشنبه بازار آسیا 
تحت تاثیر نگرانی ها نسبت به مازاد عرضه در بازار 
نفت و تقاضای ضعیف، سیر کاهشی روز گذشته 

را حفظ کرد.
بهای معاملات نفت برنت برای تحویل در فوریه 
با یک سنت کاهش، به ۷۳ دلار و 2۳ سنت در 
تگزاس  وست  معاملات  بهای  رسید.  بشکه  هر 
با دو  اینترمدیت آمریکا برای تحویل در ژانویه 
هر  در  سنت  و ۵۹  دلار  به ۶۸  کاهش،  سنت 
 ۳.۷ با  شنبه  سه  روز  برنت  نفت  رسید.  بشکه 
درصد کاهش و شاخص نفت آمریکا با ۳.۸ درصد 

کاهش بسته شده بود.
سقوط روز گذشته قیمت ها پس از انتشار آمار 
عدم  برای  انتظارات  که  داد  روی  آمریکا  تورم 
کاهش نرخ های بهره در سال میلادی آینده را 
تقویت کرد. شاخص قیمت مصرف کننده آمریکا 
در نوامبر، رشد غیرمنتظره ای داشت و احتمال 
کاهش نرخ های بهره در سال 2024 را ضعیف 

کرد.
 ANZ بانکی  گروه  تحلیلگران  بین،  این  در 
نفت  هفتگی  صادرات  میانگین  کرد  اعلام 
روسیه به بالاترین میزان از ژوئیه صعود کرده و 
نگرانی ها نسبت به مازاد عرضه را تشدید کرده و 
تردیدهایی را درباره توافق اخیر اوپک پلاس برای 

کاهش تولید بیشتر، برانگیخته است
اداره اطلاعات انرژی آمریکا در جدیدترین گزارش 
بینی  پیش  خود،  مدت  کوتاه  انرژی  دورنمای 
میزان عرضه در سال 202۳ را به میزان ۳00 
هزار بشکه در روز نسبت به گزارش قبلی، بالا 
برد و ۱2.۹۳ میلیون بشکه در روز تخمین زد. 
این دورنمای بدبینانه، قیمت نفت را هفته جاری 
در مسیر کاهش قرار می دهد و به روند کاهشی 
که در ۷ هفته گذشته داشته است، ادامه می دهد.

پیش  همچنین  آمریکا  انرژی  اطلاعات  اداره 
بینی خود از میانگین قیمت نفت برنت در سال 
میلادی آینده را بازبینی کرد و از برآورد ۹۳ دلار 
به ۸۳  قبل خود،  ماه  گزارش  در  بشکه  هر  در 
دلار تنزل داد.تینا تنِگ، تحلیلگر شرکت »سی ام 
سی مارکتس« اظهار کرد: نشست سیاست پولی 
بانک مرکزی آمریکا، بعدازظهر روز چهارشنبه به 
پایان می رسد و مسیر بازارها را مشخص می کند. 
مواضع موافق افزایش بیشتر نرخ های بهره، باعث 
کاهش بیشتر قیمت نفت خواهد شد.بر اساس 
مرکزی  بانک  می رود  انتظار  رویترز،  گزارش 
این  با  دارد.  نگه  ثابت  را  بهره  نرخ های  آمریکا 
حال، سرمایه گذاران به این تمرکز خواهند کرد 
که مقامات فدرال رزرو، اقتصاد را چطور می بینند 
و چه سطحی را برای نرخ های بهره در ماه های 

آینده پیش بینی می کنند.

اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
بهره وری  به  رسیدن  مسیر  در مصرف  بهینه سازی 
طریق  از  تحول  نیازمند  نقل  و  حمل  و  است 
بهینه سازی  راهکار  گفت:  است،  هوشمندسازی 

مصرف سوخت، افزایش قیمت سوخت نیست.
به  گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
حمل ونقل  همایش  نخستین  در  اسلامی  شورای 
چالش ها  بررسی  منظور  به  که  اقتصادی  توسعه  و 
همایش های  مرکز  در  حوزه،  این  فرصت های  و 
بین المللی ارم برگزار شد، با بیان اینکه مدت ها است 
که در محافل دولتی، خصوصی و نهادهای عمومی 
غیردولتی جمع می شویم اما بعد از ارائه پیشنهادات 
فراموش  را  شده  مطرح  مسائل  سخنرانی ها،  در 
می کنیم، گفت: ما باید در سه قوه این پیشنهادات 
را دنبال کرده، بر اساس آن پیش برویم و عملیاتی 
کنیم؛ البته معتقدم که ما 4 قوه داریم که یک قوه آن 
بروکراسی است که متأسفانه سه قوه دیگر بر اساس 

آن حرکت می کنند.
هر  در  روزها  این  کرد:  تصریح  ادامه  در  قالیباف 
موضوعاتی  می کنم،  پیدا  حضور  که  جلسه ای 
مطرح می شود که ۳0سال قبل نیز این مشکلات و 
مسائل مطرح بود و همچنان نیز ادامه دارد و همان 
پیشنهادات نیز مجدداً مطرح می شود که برخی از 
آنها علیرغم اینکه به قانون، آیین نامه و دستورالعمل 
تبدیل شده، مشکلات را حل نکرده و مشخص نیست 
کدام بخش اعم از دولتی و خصوصی باید پاسخگوی 
آن باشد. این موضوعات، مدیریتی و ملی بوده و با 
آبرو، حیثیت، جان و مال مردم، امنیت و افتخار ملی 
ما گره خورده که نباید نسبت به آن بی توجه باشیم.
اینکه بیش  بیان  با  رئیس مجلس شورای اسلامی 
از چندین بار موضوعات و مشکلات امروز در حوزه 
حمل و نقل را مطرح کرده ایم اما همچنان هیچکدام 
از این مسائل برطرف نشده است، گفت: در وهله اول 
قطعاً شخص من، مقصر هستم اما باید توجه داشت 
که در این بین قطعاً بخش خصوصی نیز مقصر است 
و هر دو بخش دولتی و خصوصی باید به سمتی برود 

که به فهم مشترک در این خصوص برسد.
وی در ادامه با بیان اینکه بسیاری از مشکلات مطرح 
شده در حوزه حمل ونقل را در احکام لایحه برنامه 
هفتم آورده ایم اما مشخص نیست چه مقدار از آن 
اجرایی شود، یادآور شد: قانون هوای پاک را در زمانی 
که در نیروی انتظامی فعالیت می کردم به دولت وقت 
ارائه کردم در حالی که به این موضوع به تنهایی به 

ناجا ارتباطی نداشت. ما آن زمان روی مسائل متمرکز 
شدیم تا حل شود اما مسائل همچنان باقی ماند. در 
دولت بعد از آن هم که شهردار بودم و موضوع را 
پیگیری کردم اما همچنان این مشکلات ادامه پیدا 

کرد.
اینکه اگر کاری روی  با تأکید بر  قالیباف در ادامه 
زمین مانده به دلیل این است که اراده یا فهم آن 
وجود ندارد که حل نمی شود، گفت: امروز استهلاک 
ما بیشتر از سرمایه گذاری است؛ درآمدهای کشور روز 
به روز کمتر می شود و در کنار آن تحت تحریم های 
ظالمانه هم قرار داریم که بخش دولتی و خصوصی به 
آن واقف است اما باز هم سالیانه چندین هزار میلیارد 
دلار ارز از کشور خارج می شود از این رو اشکال کار یا 
در دولت به معنای عام و یا در بخش خصوصی است 

و عامل سومی وجود ندارد.
رئیس مجلس با بیان اینکه امروز نیازمند رسیدن 
به فهم مشترک برای حل مسائل هستیم چرا که 
سرمایه های لازم در کشور وجود دارد، گفت: امروز 
باید بر اساس سیاست های ابلاغی به رشد اقتصادی 
۸ درصد رسیده و تورم را تک رقمی کنیم. در جریان 
بررسی لایحه برنامه هفتم این موضوع را به دولت 
و شورای نگهبان گفته ام که رشد ۸ درصدی قطعاً 
سقف سرمایه گذاری دارد که باید نسبت به آن برآورد 
داشت تا به مباحث پوچ گرفتار نشویم و تازه بخواهیم 
موضوع اصل ۷۵ آن را تعیین کنیم و این موضوع باید 

از قبل مشخص باشد.
وی افزود: در حوزه حمل  و نقل سوخت با مبلغ بسیار 

اندک توزیع می شود چنانچه گازوئیل لیتری ۳00 
تومان است اما باز هم هزینه تمام شده حمل  و نقل 
برایمان  بهره وری 2.۸  نوشتن  بالا است.  ما بسیار 
بسیار سخت شده است. روزانه ۳.۵ میلیون بشکه 
اگر بشکه ای ۸۵  نفت در کشور هدر می دهیم که 
دلار محاسبه کنیم، سالیانه بالای ۱00 میلیارد دلار 
می شود. چرا باید کیک اقتصاد خود را در شرایطی 
داریم،  قرار  آمریکا  ظالمانه  تحریم های  تحت  که 
کوچک کنیم و چرا خودمان هم به خودمان ظلم 
کنیم. ثابت نگاه داشتن قیمت ها قطعاً اشکال ما است 
اما راه بهینه سازی مصرف سوخت نیز افزایش قیمت 
آن نیست بلکه راه های دیگری هم وجود دارد. وقتی 
سرمایه در حال از بین رفتن است باید از سوی دولت، 
بخش خصوصی و مردم بهینه شود و اگر همه با هم 
از آن منفعت ببریم این ۱00 میلیارد دلار تبدیل به 

سرمایه ملی ما خواهد شد.
قالیباف در این بخش از سخنان خود با تأکید بر اینکه 
بخش خصوصی باید از طریق بهینه سازی در مصرف 
به بهره وری برسد، گفت: زمانی که دولت امکان خرید 
دستگاهی برای بهینه سازی را ندارد بخش خصوصی 
حاضر است وقتی توان آن را دارد، این کار را انجام 
دهد به خصوص که ببیند این کار هم برای خودش 
و هم برای کشور منفعت دارد. مردم نیز در حوزه 
تجارت خُرد اگر ببینند زمانی که در منزل نشسته اند 
به سال گذشته در همان روز  و مصرفشان نسبت 
منفعت شریک خواهند  این  در  کرده  پیدا  کاهش 
شد قطعاً به سمت مصرف بهینه می روند لذا نباید 

به سمت گران کردن رفت بلکه باید مصرف را بهینه 
کرد که هیچ سختی نداشته و قطعاً قابل اجرا است.

امروز در  اینکه متأسفانه  بیان  با  قوه مقننه  رئیس 
حال از دست دادن سرمایه های انسانی و مادی خود 
هستیم، گفت: امروز من نباید منتقد باشم بلکه باید 
پاسخگو باشم اما ببینید در حوزه ماشین های اسقاطی 
می گوییم این ماشین ها در تردد نیستند و اگر بودند 
جریمه می دهیم اما آیا واقعاً ماشین اسقاطی نداریم؟ 
هنوز در حوزه حمل و نقل، کامیون های دهه ۷0 
میلادی و سال 2000 در شهر تهران رفت و آمد 
و  تحول  نیازمند  حوزه  این  در  رو  این  از  می کند 

هوشمندسازی هستیم.
وی در ادامه با بیان اینکه بخش اعظمی از کامیون ها 
خودراننده هستند، گفت: با این دلیل نباید خود را 
درگیر این موضوع کنیم که آنها را چگونه در قالب 
قبل خود  به مسیر سال های  و  قرار دهیم  شرکت 
امروز عصر تکنولوژی هیچ همخوانی  بازگردیم که 
درست  که  سکوهایی  با  می توانیم  ما  ندارد.  آن  با 
افزایش  را  اختیارات  کرده،  را جمع  رانت  می کنیم 
دهیم و فرصت ها را به صورت مساوی در اختیار بخش 
خصوصی قرار دهیم و صرفاً به دنبال تقویت اقتصاد 

بخش دولتی نباشیم.
قالیباف در ادامه با اشاره به اینکه امروز بیش از ۱00 
مهندسی  و  فنی  در حوزه  پیمانکاران  همت طلب 
است که در جریان مصوبات لایحه برنامه از طریق 
اهرم کردن اوراق مجدداً آن را به اقتصاد کشور باز 
می گردد، گفت: بخش خصوصی و دولت باید به جای 
رقابت با هم در کنار هم نشسته و برنامه ریزی دقیق 
و عملیاتی کنند و به سراغ مردم بروند که در این 
صورت مردم قطعاً حل و فصل مشکلات را خواهند 

پذیرفت.
رئیس مجلس در ادامه با اشاره به اهمیت حمل و 
نقل و پیشران بودن آن در کنار حوزه نفت و گاز و 
معادن که منفعت آن شامل حال سایر حوزه ها نیز 
خواهد شد، گفت: ترانزیت ما پیش از این که برای ما 
جنبه اقتصادی داشته باشد، جنبه امنیت ملی داشته، 
فرصت های  و  می آورد  همراه  به  بازدارندگی  قدرت 
بزرگی برای ما تولید می کند اما اکنون بزرگ ترین 
درد ما ایجاد زیرساخت است. میان ریل و جاده همه 
روی ریل در حوزه باری و مسافری اتفاق نظر دارند 
اما در دهه های گذشته اعتبارات خود را به جای ریل 
روی جاده با نسبت چند ده برابری سرمایه گذاری 

کردیم.

قالیباف: 
راهکار بهینه سازی مصرف سوخت، افزایش قیمت سوخت نیست

ایران، بیشترین مصرف کننده انرژی 
در دنیا

ایران،  گفت:  ایران  بهره وری  ملی  سازمان  رئیس 
بیشترین شدت مصرف انرژی در دنیا را دارد.

میرسامان پیشوایی در کمیته بهره وری شرکت گاز 
در  بهره وری  موضوع  کرد:  اظهار  شمالی،  خراسان 
کشور ما جای تأمل دارد و آمارهای جهانی از جایگاه 
نامناسب ما حکایت دارند. ایران در سال 2022 در 
قرار  دنیا  آخر  رتبه  در  انرژی  مصرف  شدت  حوزه 

داشت.
وی ادامه داد: این جایگاه به این معناست که نسبت 
کل انرژی مصرفی به تولید ناخالص داخلی وضعیت 
مناسبی ندارد و باید به سمت اصلاح شدت مصرف 

حرکت کنیم.
نگران کننده تر  زمانی  موضوع،  کرد:  بیان  پیشوایی 
می شود که می بینیم نه تنها در شدت مصرف جایگاه 
مصرف  متوسط  زمینه  در  بلکه  داریم،  را  دنیا  آخر 
که در دنیا رو به کاهش است، متوسط مصرف در 
درحال  وضعیت  یعنی  دارد،  افزایشی  روندی  ایران 
بدتر شدن است.رئیس سازمان ملی بهره وری ایران 
تاکید کرد: ایران رتبه نخست یا دوم را در دنیا در 
منابع هیدروکربنی )ذخایر زیرزمینی نفت خام و گاز 
انرژی روبه رو است که  ناترازی  با  اما  طبیعی( دارد؛ 

جای تعجب و نگرانی دارد.
وی با تاکید بر اینکه باید قدر نعمت های الهی را بدانیم، 
اظهار کرد: یکی از راه های شکر نعمت، استفاده درست 
از نعمت است، بخصوص انرژی و منابع نفت و گاز که 
به نوعی میراث آیندگان است. باید به فکر فرزندان مان 
هم باشیم.وی گفت: در زمستان، میزان مصرف روزانه 
گاز در کشور به حدود ۷۵0 تا ۸00 میلیون مترمکعب 
می رسد که عدد بسیار بالایی است و تولیدات جدید 
کشور به سرعت مصرف می شود.پیشوایی ادامه داد: 
کل صادرات روزانه گاز روسیه به اروپا ۳۵0  میلیون 
مترمکعب است؛ اما ما ۷۵0  میلیون مترمکعب مصرف 
داریم و همین موضوع سبب می شود نتوانیم چندان به 
سمت صادرات حرکت کنیم.وی با بیان اینکه رویکرد 
دولت بهره وری، رضایت و عدالت است، گفت: رئیس 
جمهوری همواره در جلسات خود بر حوزه بهره وری 
تاکید کرده و نگاه ویژه ای به این حوزه داشته است. 
نگاه دولت این است که اگر اقدامات هدفمندی در 
حوزه بهره وری انجام شود، ظرفیت خوبی برای خلق 

ثروت ایجاد خواهد شد.
اینکه  بیان  با  ایران  بهره وری  ملی  سازمان  رئیس 
تحولات زیرساختی خوبی بعد از انقلاب در حوزه برق 
و گاز رخ داده است، افزود: گرچه در حوزه گازرسانی 
قابل  اقدامات  روستاها،  و  کشور  نقاط  دورترین  به 
افتخاری انجام شده است، اما در حوزه بهره وری باید 

اقدامات زیادی انجام شود.

حضور شهردار گرگان در جشنواره ملی شهید رجایی 
گرگان-حمید میرزاعلی / برای نخستین بار شهردار گرگان در جشنواره 

ملی شهید رجایی که با حضور رئیس جمهور برگزار شد، حضور یافت.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی روابط عمومی شهرداری گرگان، مهندس سید 

محمدرضا سیدالنگی به همراه مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران گلستان، از 
مدیران برتر و نماینده دستگاه های اجرایی استان گلستان به عنوان مدعوین ویژه 

با دعوت معاون رئیس جمهور در این جشنواره حضور پیدا کردند.

این جشنواره همزمان با هفته دولت و با هدف »تقدیر از تلاشگران عرصه 
خدمت و ارتقاء فرهنگ تلاش و تعهد« صبح روز )۴ شهریور ماه( با حضور 
رئیس جمهور و سایر مقامات بلندپایه کشور در سالن اجلاس سران برگزار شد.

لازم به ذکر است در یکسال اخیر ۳۰۰ نفر از نیروهای شرکتی شهرداری 
گرگان با استناد به بند دال قانون بودجه مصوب مجلس شورای اسلامی تبدیل 

وضعیت شدند.

سرپرستی امور شعب استان گلستان
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ایران اخبار

 برگزاری مراسم عزاداری
 شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( 

در مخابرات منطقه مرکزی

مراسم عزاداری به مناسبت شهادت حضرت فاطمه 
زهرا سلام الَلهّ علیها با حضورکارکنان به مدت ۳ 
روز در نمازخانه اداره کل مخابرات منطقه مرکزی 

برگزار گردید
به مناسبت سالروز شهادت بزرگ بانوی دو عالم، 
مقام  به  نهادن  ارج  و  )س(  زهرا  فاطمه  حضرت 
والای ایثار وشهادت و الگوی برتر  روضه خوانی 
و مرثیه سرائی به منظور گسترش و بسط فرهنگ 

فاطمی انجام گردید.
حجت الاسلام و المسلمین جودکی به بیان ویژگی 
حضرت  مناقب  و  مبارزات  جایگاه،  زندگانی،  ها، 
فاطمه زهرا )س( پرداخته و در مورد مسائل روز 

سخنرانی نمودند.
در خاتمه نیز شرکت کنندگان در مراسم میهمان 
سفره حضرت زهرا )س( بوده و از آنان به صرف 

صبحانه پذیرایی گردید

تکمیل فاز دوم پالایشگاه گاز 
ایلام باعث افزایش ۵0 درصدی 

تولیدات می شود

با  گفت:  ایلام  گاز  پالایش  شرکت  مدیرعامل 
تکمیل فاز دوم این پالایشگاه ۵0 درصد به ظرفیت 
محصولات تولیدی پنجگانه این شرکت افزوده می 

شود.
به گزارش روابط عمومی؛ روح اله نوریان در بازدید 
دوم  فاز  از  ایلام  استاندار  اقتصادی  امور  معاون 
گذاران  سرمایه  استقبال  به  ایلام  گاز  پالایشگاه 
صنایع پایین دستی برای حضور در استان و تولید 
محصولات پتروشیمی اشاره کرد و افزود: تکمیل 
فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام، گام بزرگی در راستای 

توسعه صنعت پتروشیمی در استان خواهد بود.
وی به تولید پنج محصول در این پالایشگاه و تحویل 
به پتروشیمی ایلام اشاره کرد و اظهار داشت: روزانه 
۳۸0 تن اتان، ۶۵0 تن گاز مایع خام و سه هزار و 
۳00 بشکه میعانات گازی در این مجموعه تولید و 

به پتروشیمی ایلام تحویل داده می شود.
مدیرعامل شرکت پالایش گاز ایلام با بیان اینکه 
برای  طبیعی  گاز  مترمکعب  میلیون   ۵ روزانه 
مصارف خانگی و صنعتی در روز به شبکه تزریق 
می شود، تصریح کرد: تولید 2۵0 تن گوگرد در 

روز از دیگر ظرفیت های پالایشگاه گاز ایلام است.
این  در  شده  تولید  گوگرد  کرد:  تأکید  نوریان 
پالایشگاه با خلوص ۹۹.۹۹ درصد بوده که با حفظ 

کیفیت شاهد رشد کمیت نیز بوده است.
وی ادامه داد: شرکت پالایش گاز ایلام به منظور 
تأمین گاز طبیعی مصرفی استان ایلام، تقویت فشار 
گاز خط  لوله سراسری در غرب کشور و همچنین 
تأمین خوراک پتروشیمی ایلام با پالایش گاز ترش 

میدان گازی تنگ بیجار احداث شده است.
همچنین معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار 
ایلام با بیان اینکه فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام هم 
برخوردار  فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۷0 از  اکنون 
درصد   ۵0 فاز،  این  اندازی  راه  با  گفت:  است، 
تولیدی  پنجگانه  محصولات  تولید  ظرفیت  به 

پالایشگاه افزوده می شود.
شهریار عباسی با بیان اینکه فاز دوم این پالایشگاه 
توسعه  افزود:  است،  ریزی شده  برنامه  و  طراحی 
به  نوعی  به  ایلام  استان  در  پتروشیمی  صنعت 
وابسته شده  ایلام  پالایشگاه گاز  فاز دوم  تکمیل 

است.
وی با بیان اینکه با تکمیل این فاز خوراک مورد 
شود،  می  افزوده  و  تامین  ایلام  پتروشیمی  نیاز 
اظهار داشت: با تکمیل فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام 
و  اولیه  مواد  پتروشیمی  کامل  زنجیره  توسعه  به 

محصولات پتروشیمی منجر می شود.
عباسی با اشاره به اینکه فاز 2 پالایشگاه برای ۵00 
نفر در مرحله عملیات اجرایی ایجاد شغل کرده 
است، گفت: با تکمیل این فاز، برای تعدادی از فارغ 
التحصیلان رشته های مرتبط با حوزه نفت و گاز و 

کارگران فنی شغل ایجاد می شود.

توضیحات مدیرعامل قطار شهری 
مشهد درمورد نمایشگرهای پخش 

چهره و اطلاعات افراد در مترو
مدیر عامل شرکت قطار شهری مشهد در رابطه 
برخی اطلاعات  و  نمایشگرهای پخش چهره  با 
افراد در مترو گفت: دوربین های نصب شده در 
مترو که طی روزهای اخیر بسیار خبرساز شد، 
هویتی نیست و آن چیزی که ما نصب کرده ایم 

الزام پدافند غیرعامل است.
کیانوش کیامرز در نشست خبری که امروز 22 
آذر، در محل شرکت قطار شهری مشهد برگزار 
شد، عنوان  کرد:  در  قطار شهری  مشهد ۸4 
ایستگاه طراحی کرده ایم. خط یک قطار شهری 
از انتهای وکیل آباد تا فرودگاه شهید هاشمی نژاد 
است و 24 ایستگاه دارد و این خط از  کامل ترین 

خطوط ایران به  لحاظ فنی و تجهیزاتی است.
وی افزود:  روزانه حدود ۱۳0 تا ۱۵0  هزار مسافر  
توسط خط یک جا به جا می شود. در طرح ۳0 
ساله مترو، طراحی بر ۱20 واگن بود اما در آن 
از  یکی  این  که  شد  خریداری  واگن   ۶0 زمان 
چالش های خط یک است و حدود ۶0 واحد کم 
داریم. زمانی که ظرفیت مسافرگیری خط ۳ بالا 
رود و خط گلبهار تکمیل شود، این کمبود واگن 

مشکل ساز خواهد شد. .

واریز 3۸6 میلیارد تومان سرانه به 
حساب مدارس فارس

 مدیرکل آموزش و پرورش فارس از واریز بیش از ۳۸۶ 
میلیارد تومان سرانه به حساب مدارس این استان از 

ابتدای دولت سیزدهم تاکنون خبر داد. 
محمدخلیل عسکری ، در یکصد و شصت و دومین 
با  فارس،  استان  پرورش  و  آموزش  شورای  جلسه 
اشاره به مصوبات جلسه گذشته این شورا، اظهار کرد: 
ایده های خلاقانه در خصوص  جلسه ای در خصوص 
کنکور و کسب رتبه های برتر با حضور عوامل موثر 

برگزار و تصمیماتی نیز اتخاذ شد.
وی افزود: واریز سرانه به حساب مدارس که از سال 
۱۳۹2 قطع شده بود در دولت مردمی سیزدهم احیا 
شد و در طول بیش از دو سال که از عمر این دولت 
می گذرد تاکنون بیش از ۳۸۶ میلیارد تومان سرانه به 

حساب مدارس فارس واریز شده است.
در  کرد:  تصریح  فارس  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
راستای فراهم ساختن زمینه بهره مندی بیشتر افراد 
محلات از فضاهای ورزشی مدارس، توافقنامه همکاری 

با اداره کل ورزش و جوانان  استان منعقد کرده ایم
در  مختلف  طرح های  به  اشاره  با  ادامه  در  عسکری 
آموزش و پرورش فارس اظهار کرد: در راستای تحقق 
طرح دانش آموز محوری در روزهای دوشنبه هر هفته 
جلساتی با دانش آموزان برگزار و تصمیماتی بر اساس 

مطالبات دانش آموزان اتخاذ کردیم.
وی با بیان اینکه توسعه هنرستان های فنی و حرفه ای 
قرار دارد و مکان های  و کار و دانش در دستور کار 
مورد نیاز شناسایی شده است، افزود:  ۳۸ درصد از 
در  فارس  استان  دوم  متوسطه  دوره  دانش آموزان 
هنرستان های فنی و حرفه ای و کار و دانش تحصیل 

می کنند.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس اظهار کرد: از نظر 
کشور  استان  هجدهمین  مهارتی  رشته های  توسعه 
از  جدید  هنرستان  تعدادی  داریم  تلاش  و  هستیم 
جمله هنرستان های جوار در شیراز و چند شهرستان 

راه اندازی کنیم.
عسکری در پایان با اشاره به اقدامات انجام شده در 
موضوع مولدسازی، ادامه داد: در بخش مولدسازی در 
سطح استان فارس، ۱0۷ مورد ملک مازاد شناسایی 

شده که در دست اقدام برای مولدسازی است.

موسسه فرهنگی و هنری پرواز 
رنگ برگزار کرد ،اولین نمایشگاه 

ناشران کتاب نیشابور 

 همزمان با بزرگداشت هفته پژوهش نمایشگاه آثار 
محل  در  نیشابور  ناشران  و  نویسندگان  تألیفات  و 
فرهنگسرای سیمرغ با استقبال مردم فرهنگ دوست 

پایتخت کتاب ایران برپا شد.
وارشاداسلامی  فرهنگ  اداره  فرهنگی  امور  مسئول 
نیشابور ومدیر اجرایی نمایشگاه  اظهار کرد: نمایشگاه 
ناشران کتاب  نیشابور با 2۵  غرفه شامل  نمایشگاه 
و فروشگاه کتاب، معرفی کتابخانه های عمومی،معرفی 
نویسندگان و مولفان،رونمایی کتاب، تکریم از اصحاب 
قلم،معرفی انجمن های فرهنگی ادبی،معرفی کتابهای 
برگزار  نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون 

گردیده است.
تألیفات  و  آثار  نمایشگاه  افزود:  پاشا  مقدم  نرجس 
نویسندگان و ناشران واتحادیه کتابفروشان  نیشابور به 
مناسبت بزرگداشت هفته پژوهش در نیشابور برگزار 

شد.
 مدیر اجرایی نمایشگاه  ناشران کتاب نیشابور خاطر 
نشان کرد: مردم فرهنگ دوست پایتخت کتاب ایران 
نیشابور می توانند در نمایشگاه با تخفیف ویژه کتاب 
های خود را تهیه نمایند و عموم علاقه مندان می 
توانند ازساعت ۹ إلی ۱4ظهر و ۱۷ الی 22شب  تا 2۱ 

آذر  ۱402 با به این نمایشگاه مراجعه نمایند.
  مسئول امور فرهنگی اداره فرهنگ وارشاد اسلامی 
نیشابور تصریح کرد: نمایشگاه ناشران کتاب باهمکاری 
ی  اداره  ویژه،  فرمانداری  و  استانداری  معاونت 
کتابفروشان،سازمان  اتحادیه  عمومی،  های  کتابخانه 
فرهنگی،ورزشی و اجتماعی شهرداری،کانون پرورش 
ونوجوانان، موسسه فرهنگی وهنری  فکری کودکان 
پرواز رنگ، ناشران، مولفین و انجمن های ادبی با هدف 
ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی و آشنایی هر چه 
بیشتر مردم  فرهنگ دوست با  کتابهای تازه  منتشره 

واشاعه فرهنگ کتاب وکتابخوانی برگزارشده است.

اختصاص ۵26 هکتار از اراضی 
مازاد دستگاه های اجرایی استان 

کرمان به نهضت ملی مسکن
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان 
گفت: در حال حاضر طبق اعلام مدیران کل 
مازاد  زمین  هکتار   4۹۹ شهرسازی،  و  راه 
دستگاه های اجرایی در شمال استان و 2۷.۵ 
هکتار در جنوب استان به نهضت ملی مسکن 

اختصاص داده شده است.
امروز  ظهر  موسوی  آیت اللهی  سیدمصطفی 
22 آذرماه در نشست خبری با موضوع طرح 
نهضت ملی مسکن و جوانی جمعیت، تامین 
مسکن را یکی از اهداف اصلی دولت سیزدهم 
در  کرمان  استان  افزود: سهمیه  و  اعلام کرد 
واحد  و ۸۹۳  هزار  مسکن ۱4۹  ملی  نهضت 
سهمیه  واحد   ۱۸0 و  هزار   ۱2۸ که  است 
شمال و 2۱ هزار و ۷۱۳ واحد سهمیه جنوب 

استان است.

خبرنگار جهان اقتصاد 

سید محسن موسوی
خبرنگار جهان اقتصاد 

جبار صفربیگی
خبرنگار جهان اقتصاد 

رعنا نیك رفتار 
خبرنگار جهان اقتصاد 

زینت هلیلی 
خبرنگار جهان اقتصاد 

قاسم توانایی 
خبرنگار جهان اقتصاد 

اکرم عدالت جو 
خبرنگار جهان اقتصاد 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان 
گفت: تبدیل شبکه سیمی با کابل خودنگهدار در 
اجرا  و  کار  دستور  در  قهاوند  منطقه  روستاهای 

است.
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق 
استان همدان، علی سهرابی بیدار در جلسه ای که 
با حضور بخشدار شراء، امام جمعه، شهردار قهاوند 
و  قهاوند  بخش  شورای  قهاوند،  شهر  شورای  و 
شورای روستای کوزره برگزار شد، با اشاره به خط 
و مشی شرکت توزیع و اهداف چهارگانه شرکت 
دارای  صنایع  و  شرب  چاه های  تمام  کرد:  اظهار 
رؤیت پذیر  و  کنترل پذیر  هوشمند  کنتورهای 

خواهد شد که یکی از اهداف مهم شرکت است.
وی افزود: با توجه به احداث مدار سوم از پست 

عبدالرحیم و تکمیل پست فوق توزیع عبدالرحیم 
جذب  و  صنایع  پیشرفت  شاهد  است  امید 

سرمایه گذار در بخش عبدالرحیم باشیم.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان 
گفت: در خصوص جاده مرادبلاغی نیز کمک همه 
جانبه از سوی شرکت توزیع با شرکت زیرساخت 
و اداره گاز برای جابه جایی پایه ها صورت خواهد 

گرفت.
ال  چراغ  عدد   ۱20 تخصیص  به  اشاره  با  وی 
بلوار  لامپ های  تعویض  برای  وات   ۱00 دی  ای 
روشنایی  کرد:  عنوان  قهاوند  خمینی)ره(  امام 
انجام  با همکاری دهیاری روستا  نیز  بلوار کوزره 

می شود.
سهرابی بیدار تصریح کرد: تبدیل شبکه سیمی با 
رزج،  دیزج،  آق دره،  روستاهای  خودنگهدار  کابل 
شیرین آباد، مهاجرآباد، خماجین،  قشلاق سفلی 
و علیا و مسلم آباد نیز در دستور کار و اجرا است.

ادامه  در  نیز  قهاوند  جمعه  امام  و  شراء  بخشدار 
ضمن تقدیر از فعالیت های مجموعه شرکت توزیع 

نیروی برق استان، رضایت اهالی این منطقه را از 
اقدامات اجرایی اعلام کردند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان خبر داد

تبدیل شبکه سیمی با کابل خودنگهدار در روستاهای منطقه قهاوند

در آستانه سالروز شهادت حضرت زهرا )س(؛
عطر لاله  فاطمی در فضای شرکت آب و فاضلاب استان پیچید

افزایش سرمایه 200 درصدی  مبین  تصویب شد

 با حضور سردار سلامی فرمانده کل سپاه 

کنگره 10 هزار شهید آذربایجان شرقی 

معاون نمایشگاه بین المللی اصفهان:

اصفهان رتبه چهارم کشور را در معدن دارد

یادگار  مطهر  پیکر  بدرقه  و  وداع  باشکوه  آئین 
دوران ۸ سال دفاع مقدس، به میزبانی شرکت 

آب و فاضلاب استان برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب 
سیستان و بلوچستان، مراسم استقبال و وداع با 
شهید گمنام تازه تفحص شده، با حضور گرم و 

گسترده همکاران شرکت آب و فاضلاب استان و 
امور آبفای زاهدان صبح امروز در محل نمازخانه 

ستاد مرکزی برگزار شد.
سرخ  آلاله  با  وداع  آیین  در  شهدا،  خادمان 
جبهه های جنگ، به یاد مظلومیت حضرت زهرا 
خانواده های  با  همدردی  راستای  در  و  )س( 

شهدا به سینه زنی و عزاداری پرداختند.
روزهای  دیگر  بار  معنوی  محفل  این  برپایی  با 
ایثارگران  و  شهیدان  مجاهدت   و  ایستادگی 
تداعی شد و خادمان قدرشناس شهدا، با ادای 
احترام به شهیدان، در جوار پیکر پاک آن شهید 
والامقام با آرمان های رفیع شهدا تجدید میثاق 

کردند.
مداحی  با  مراسم  این  گزارش،  این  اساس  بر 
حجت  حضرت  سخنرانی،  شهدادی،  قاسم 
حاج  راوی گری  و  محبی  المسلمین  و  الاسلام 
بسیج  مقاومت  پایگاه  همت  به  عیسی شهرکی 

شهید میرحسینی شرکت این مراسم برپا شد

از  فارس  خلیج   انرژی  مبین  شرکت  عامل  مدیر 
تصویب افزایش سرمایه 200 درصدی این شرکت  
در آخرین نشست مجامع عمومی این شرکت خبر 

داد. 
مهدی فرزانه درباره اهمیت افزایش سرمایه مبین 
اصلاح  به منظور  سرمایه  افزایش  این  اظهرداشت: 
مالی  نسبت های  بهبود  و  شرکت  مالی  ساختار 

شرکت است. 

مبین،  سرمایه  افزایش  همچنین  کرد:  اضافه  وی 
شرکت  گردش  در  سرمایه  تأمین  برای  را  زمینه 
را  نیاز  مورد  نقدینگی  نیز  آخر  در  و  کرده  فراهم 
ادامه  و  شرکت  پروژه های  از  بخشی  اجرای  برای 

پروژه آپادانا، تضمین می کند. 
مجامع عمومی عادی به طور فوق العاده و فوق العاده 
شرکت مبین انرژی خلیج فارس )سهامی عام( در 

محل اصلی شرکت در عسلویه برگزار شد. 

  در مجمع عادی به طور فوق العاد  شرکت ، اعضای 
حقوقی هیئت  مدیره شرکت بدون تغییر نسبت به 
انتخاب  برای یک دوره دو ساله دیگر  و  قبل  دوره 
شرکت،  فوق العاده  مجمع  در  همچنین،  شدند. 
افزایش دویست  درصدی سرمایه شرکت به تصویب 
رسید. این افزایش سرمایه از محل مطالبات حال 

شده و آورده نقدی سهام داران انجام شد. 
گفتنی است، با تصویب مجمع فوق العاده، از طریق 

سهام داران،  نقدی  آورده  و  شده  حال  مطالبات 
عدد  به  خلیج فارس،  انرژی  مبین  شرکت  سرمایه 
۶0 هزار و ۷۱۳ میلیارد و ۵20 میلیون ریال رسید.  
شرکت مبین انرژی خلیج فارس، یکی از بزرگترین 
واحدهای یوتیلیتی جهان و متمرکز در ایران، واقع 
در فاز یک پتروشیمی منطقه ویژه اقتصادی پارس 
جنوبی در ۵ بخش مجزا و به مساحت ۸۸ هکتار 

واقع شده است.

کنگره ۱0 هزار شهید آذربایجان شرقی با سخنرانی 
سرلشکر سلامی و اجرای نمایش حماسه نامیرا در 
با حضور 4  و  استان  تبین رشادتهای مردم  جهت 
هزار نفر از مقامات ، مسئولین استانی و کشوری روز 
پنجشنبه 2۳ آذر از ساعت ۹ الی ۱2 صبح در سالن 

ورزشی پور شریفی تبریز برگزار خواهد شد.
آذربایجان   شهید  هزار  ده  کنگره  نهایی  اجلاسیه 
فرمانده  عباسقلیزاده  اصغر  سردار  اعلام  با  شرقی 
پور شریفی  سالن  نشست خبری  در  عاشورا  سپاه 
تبریز با بخش های مختلفی چون سخنرانی فرمانده 
همراه  نامیرا  حماسه  نمایش  اجرای  و  سپاه  کل 

خواهد بود.
این  اصلی  رسانان  پیام  رسانه  اصحاب   : وی گفت 

کنگره بوده و در اصل سنگین ترین مسئولیت را بر 
عهده دارند از طرفی باید توجه داشت که نمایش 

های  آفرینی  نقش  و  افتخارات  راستای  در  نامیرا 
اسلامی  انقلاب  از  بعد  و  قبل  در  آذربایجان  مردم 

ایران در عرصه های مختلف اجرا می شود .
بمدت  نامیرا  نمایشنامه  افزود:  عباسقلیزاده  سردار 
اجرا  مردم  عامه  برای  رایگان  صورت  به  و  روز   ۵
خواهدشد و ما در تلاش هستیم تا دبیر خانه دایمی 
کنگره ۱0 هزار شهید استان را هم به مرحله اجرا 

در آوریم.
مسئولان  مشارکت   : گفت  عاشورا  سپاه  فرمانده 
 ، فرمانداران  جمله  از  فعال  کمیته   2۳ قالب  در 
اعم  مسلح  نیروهای  و  جمعه  ائمه   ، شهرداران 
، بسیج و اقشار  انتظامی  ، نیروی  از ارتش ، سپاه 
اجرای  در  را  چشمگیری  اقدامات  مردم  مختلف 
کنگره ۱0 هزار شهید استان داشته و این فعالیت 
ها در قالب نمایشگاه در محضر رهبر معظم انقلاب 
اسلامی ارائه شد. و موجب رضایت ایشان گردید که 
این امر مایه افتخار برای مردم ولایت مدار استان 

می باشد.

برگزاری  خبری  نشست  در  گیوی   محمد 
تامین  زنجیره  تخصصی  نمایشگاه  سیزدهمین 
راهسازی،  سازی،  تونل  فولاد،  سیمان،  معدن، 
اتاق  در  وابسته  تجهیزات  و  آلات  ماشین 
شهر   ۱۶ با  اصفهان  افزود:  اصفهان  بازرگانی 
تعاملات  و  دارد  خواهرخواندگی  رابطه  دنیا 
از  شهرداری ها  حوزه  در  سیاسی  و  دیپلماتیک 
این طریق بسیار ساده تر قابل انجام است اما تا 
کنون از این ظرفیت ها استفاده چندانی نشده 

است.
و  ها  ظرفیت  این  باید  اینکه  بیان  با  وی 
المللی را در راستای  ارتباطات غیر رسمی بین 
توانمندسازی اینگونه نمایشگاهها استفاده کنیم 
برای  اصفهان  نمایشگاههای  شرکت  داد:  ادامه 
بین الملل  امور  های  حوزه  در  رسانی  اطلاع 
فعالیت مضاعفی را انجام می دهد که اثرات آن 
در نمایشگاههای اخیر از جمله نمایشگاه سنگ 
و حضور شرکتهای چینی، ترکیه ای و ایتالیایی 

رو به گسترش است.
اظهار  اصفهان  المللی  بین  نمایشگاه  معاون 
داشت: این نمایشگاه از یک فضای استاندارد و با 
کیفیتی در حوزه سخت افزاری و فضای مکانی 

برای  سازی  شبکه  توسعه  و  است  برخوردار 
دغدغه  نمایشگاه ها  برگزاری  محتوای  تقویت 
هستیم. مواجه  آن  با  که  است  مهمی  بسیار 

نمایشگاه های  فعلی  مدیریت  کرد:  اضافه  وی 
به برگزاری دورهمی نمایشگاهی  اصفهان صرفا 
در  تخصصی  رویدادهای  به  و  کند  نمی  بسنده 
حوزه ها و موضوع های خاص می پردازد و در 
سال جاری تا کنون 2 میز تخصصی صادراتی و 
یک موضوع نمایشگاهی از جمله طلا و نساجی 

در استان برگزار شده است.
معدنی  و صنایع  معادن  رییس کمیسیون  نایب 
اتاق بازرگانی اصفهان نیز در این نشست اظهار 
داشت: اصفهان یکی از استان های معدنی کشور 

محسوب می شود و رتبه چهارم کشور را در این 
زمینه به خود اختصاص داده است.

 حسام الدین فرهادی نسب افزود: این استان از 
نظر تولید سنگ های تزیینی، مرمریت، گرانیت 

و سنگ چینی رتبه اول کشور را دارد.
عنوان  به  بیابانک  نخلک خور  معدن  وی گفت: 
یکی از کهن ترین معادن کشور با بیش از چهار 
هزار سال سابقه کار معدن از جمله آثار موجود 

و مشهود در این زمینه محسوب می شود.
معدنی  و صنایع  معادن  رییس کمیسیون  نایب 
اتاق بازرگانی اصفهان با بیان اینکه معدن طلای 
موته اولین معدن طلای کشور در استان اصفهان 
برتر  های  رتبه  این  کرد:  خاطرنشان  دارد  قرار 

تفاخر چندانی ندارد در حالی که اصفهان یکی 
و  بوده  کشور  معدنی  و  صنعتی  استان های  از 
امروز بسیاری از این رتبه های خود را به دلایل 
شرایط کاری، اقتصادی و فرهنگی از دست داده 
و با مسائل و مشکلات بسیاری در حوزه معدن 

مواجه است.
وی افزود: یکی از مجهزترین و بزرگترین سایت 
وجود  استان  این  در  کشور  نمایشگاهی  های 
دارد اما با توجه به ظرفیت بخش معدن تا کنون 
یکی  امسال  امیدواریم  نشده که  استفاده  آن  از 
از غنی ترین نمایشگاه ها را برگزار کنیم و شاهد 

درخشش مجدد بخش معدن در استان باشیم.
هیات  عضو  و  صنعت  کمیسیون  رییس  نایب 
اتاق  معدنی  صنایع  و  معادن  کمیسیون  رییسه 
بزرگترین  معادن،  گفت:  نیز  اصفهان  بازرگانی 
و  شوند  می  محسوب  نفت  از  پس  ایران  ثروت 
دومین ثروت خفته در کشور هستند که از هر 
به  اما  دارد  وجود  خطه  این  در  معدنی  عنصر 

دلایلی مغفول مانده است.
محمد ابکا با بیان اینکه امروز فعالان اقتصادی 
افتاده  خدادادی  ثروت  این  از  استفاده  فکر  به 
اتاق  معدن  کمیسیون  برای  رسالتی  افزود:  اند 
ثروت  این  از  که  تعریف شده  اصفهان  بازرگانی 
بلکه  داخلی  برای مصرف  تنها  نه  تا حد ممکن 

برای صادرات استفاده کنیم.
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هنرمندان تئاتر کودک چند 
شغله هستند!

شـراره طیـار که ایـن روزها آخریـن اجراهای 
نمایـش »همـه بگیـد سـیب« را روی صحنـه 
می بـرد، از اجـرای دوبـاره ایـن نمایـش خبـر 
تئاتـر  فعـالان  مشـکل  بزرگ تریـن  و  داد 
کودک را مسـائل اقتصادی دانسـت که سـبب 
شـاخه،  ایـن  هنرمنـدان  از  بسـیاری  شـده 

فعالیت هایـی مـوازی داشـته باشـند.
ایسـنا  بـا  گفتگـو  در  تئاتـر  کارگـردان  ابـن 
توضیحاتـی دربـاره نمایـش خـود ارایـه و از 
وضعیـت اقتصـادی فعـالان تئاتر کـودک ابراز 

تاسـف کـرد.
طیـار کـه نمایـش »همـه بگید سـیب« را در 
کانـون پـرورش فکـری کـودکان و نوجوانـان 
ارایـه  بـا  آغـاز  در  می بـرد،  صحنـه  روی 
توضیحـی درباره داسـتان نمایش خـود افزود: 
موضـوع نمایـش در درجـه اول به مهـارت نه 
گفتـن می پـردازد و در حاشـیه بـه موضوعات 
احساسـات  بیـان  چگونگـی  و  دوسـت یابی 

توجـه دارد.
او دربـاره گروه سـنی تماشـاگران این نمایش 
گفـت: ایـن نمایـش برای گـروه سـنی 4 تا ۸ 

سال مناسـب است.
طیـار کـه سال هاسـت در زمینـه تئاتر کودک 
گروه هـای  اصلـی  مسـئله  می کنـد،  فعالیـت 
اقتصـادی  مشـکلات  را  کـودک  نمایشـی 
دانسـت و توضیـح داد: عمـلا امـرار معـاش از 
طریـق تولیـد تئاتر کودک، نشـدنی اسـت. به 
همیـن دلیـل بیشـتر هنرمنـدان ایـن حـوزه 
غیـر  حوزه هـای  در  کـردن  کار  بـه  ناچـار 
مرتبـط شـده اند و تعـداد معـدود باقی مانـده 
هـم در چنـد حرفه مشـغول بـه کار هسـتند 
در  اسـت.  انرژی گیـر  بسـیار  مسـئله  ایـن  و 
دلیـل  بـه  کـودک  حـوزه  فعـالان  حالی کـه 
حسـاس بـودن ایـن حرفـه، قاعدتـا نیـاز بـه 
پژوهـش و مطالعـات روانشـناختی هـم دارند 
ولـی فرصتی بـرای ایـن کار باقـی نمی ماند و 
بـه وضـوح شـاهد پایین آمـدن کیفیـت تئاتر 
کـودک و نوجـوان چه بـه لحاظ محتـوا و چه 

بـه لحـاظ شـکل اجرایـی هسـتیم.
بودجه بندی هـای  طرفـی  از  کـرد:  اضافـه  او 
ناعادلانـه و قیمـت ناچیـز بلیت هـای سـالن 
نمایـش هـم خـود مزیـد علـت شـده اسـت.

بـه  اطلاع رسـانی  دربـاره  کارگـردان  ایـن 
محـدود  کـه  شـرایطی  در  خـود  مخاطبـان 
شـدن فضـای مجـازی، توضیـح داد: مـن بـه 
واسـطه حرفـه معلمـی، همـواره بـا کـودکان 

هسـتم. ارتبـاط  در  زیـادی 

نخستین روزنامه اقتصادی ایران تأسیس: 1370

صدا وسیما

فیلم

پیمان جبلی بیان کرد که ضرر برنامه پرمخاطبی که محتوای آلوده دارد 
از برنامه کم مخاطب با محتوای سالم بیشتر است.

به گزارش خبرنگار مهر، پیمان جبلی رییس صدا و سیما در هفته پژوهش 
در مراسمی با عنوان آیین نکوداشت هفته پژوهش در ساختمان شهدای 
در  ملی  رسانه  مختلف  دوره های  در  کرد:  بیان  و  یافت  و  حضور  رادیو 
دهه های قبل به صورت یقینی می شود گفت که تمام مدیران، برنامه سازان 

و عناصر مختلف به دنبال جذب حداکثری برنامه سازان بوده اند.
دوره های  در  شد  سبب  آنچه  اما  نیست  شکی  این  در  کرد:  اضافه  وی 
با  داده شود،  ادامه  قبلی  اقدامات  دنبال شود،  مختلف  تحولات  مختلف 
مسیر جدیدی پیش رود و مسیر قبلی اصلاح شود چه بوده است؟ پاسخ 
ملی  رسانه  ما  که  است  جلسه  این  اول  گزاره  همان  در  پرسش  این  به 
هستیم که رویکردمان هدایت فرهنگی یعنی هدف مشروع جامعه است و 

هدفگذاری اصلی ما هم همان را دنبال کرده است.
را  سوال  این  بارها  ارتباطات  استادان  کرد:  تصریح  سیما  و  صدا  رییس 
مطرح کرده اند که رسانه چیست؟ آن چه که در فلسفه وجودی رسانه ملی 
انقلاب نهفته است رسانه ای است که در جایگاه مادر دلسوز فعالیت دارد 

که وجودش را وقف خانواده کرده است.
وی ادامه داد: جایگاه رسانه ملی چنین نقشی است و آن چه انتظار هم 
می رود همین است، یعنی در عین حال که ذایقه ملت را با دقت رصد 
می کند تحولات فرهنگی را در نظر می گیرد و متناسب با شناخت دقیق 
از مخاطب، شناخت از آسیب ها تا دیگر موارد، خوراک مناسب را تولید 

می کند.
جبلی با اشاره به اهمیت تحقیقات گفت: ما در دوره تحولی رسانه ملی 
باید بپذیریم نقش فکر، رصد و پژوهش بر هر کار دیگری اولویت دارد. 
برنامه سازی ما اگر بدون توجه به این رصد باشد ممکن است به عکس 

خود عمل کند.
وی در عین حال تاکید کرد: رسانه ملی قطعا باید به دنبال جذب مخاطب 
به  باید  جذابیت  عین  در  حتما  اما  باشد  پرمخاطب  برنامه های  تولید  و 
قطعا  می دهد  آلوده  غذای  که  پرمخاطبی  برنامه  کند.  توجه  هم  محتوا 

پرضررتر از برنامه کم مخاطبی است که غذای سالم می دهد.
اگر  برنامه ای  هرگونه  با  برنامه سازی  هر  کرد:  بیان  سیما  و  صدا  رییس 
توجهی به پژوهش نداشته باشد برنامه سازی او غیر از هدردادن اموال چیز 
دیگری نیست. ما در دوران فناوری رسانه ملی به سر می بریم. اگر به این 

تحولات حوزه فناوری توجه نکنیم از غافله عقب خواهیم ماند.
وی همچنین درباره لزوم ارتباط تعاملی با مرکز تحقیقات گفت: تعامل 
پیام ها  حوزه های  با  تحقیقات  مرکز  به ویژه  سازمان  پژوهشی  حوزه های 
باید جبران شود. اگر در قضیه فساد مالی که اتفاق افتاد می خواهیم برای 
همین روزها برنامه سازی کنیم باید دید جامعه چه فکری می کند و تنها 
کسی که می تواند در این موضوع کمک کند، مرکز تحقیقات است که طی 
این یکی دو روز تحقیقاتی هم در اختیار ما گذاشت و این ارتباط هرچقدر 

تنگاتنگ باشد بیشتر کمک می کند.
اندازه گیری  دنبال  به  صرفا  ما  کرد:  بیان  اثرگذار  رسانه  درباره  جبلی 
مخاطب برنامه ها نباشیم. این امر برنامه ساز را تک بعدی می کند. حتما در 
کنار تعداد مخاطب باید افکارسنجی شود که برنامه با فلان تعداد مخاطب 
چقدر اثر مطلوب روی مخاطب داشت، چقدر به اهداف خود نزدیک شد.

ادامه  در  نیز  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  دبیر  عبدالحسین خسروپناه 
رادیویی  برنامه های  پخش  قانونی  متولی  تنها  سیما  و  صدا  شد:  یادآور 
و  پژوهش  حوزه  و  دانشگاه  از  است.  اساسی  قانون  طبق  تلویزیونی  و 
عهده  بر  تصدی گری  و  تنظیم گری  از  بخش هایی  تا  سیاست گذاری 
سازمان است. وقتی از حکمرانی ملی سخن به میان می آید منظور صرفا 

تصدی گری نیست.
برخی  اما  بودیم  این سال ها شاهد  را در  اتفاقات خوبی  اضافه کرد:  وی 
فقط ایراد می گیرند. رسانه ملی در رشد برخی ژانرها از جمله ژانر دینی 
ایران  از  هالیوود  سینمای  و  کشورها  برخی  حتی  است،  بوده  تاثیرگذار 

الگو گرفته اند.
برنامه  شد:  یادآور  تاثیرگذار  برنامه های  برخی  به  اشاره  با  خسروپناه 
»زاویه« یا »گستره شریعت« که شبکه چهار پخش می کرد بسیار مفید 
بود، »نقد سینما« در شبکه یک بسیار بیننده داشت. الان هم همین طور 
است و برنامه ها مخاطب دارند، من هم در برنامه »زندگی پس از زندگی« 
به عنوان کارشناس حضور داشتم که از برنامه های پرمخاطب بود. الان 
زندگی«  از  پس  »زندگی  برنامه  با  را  من  می روم  مردم  میان  به  وقتی 
می شناسند. این برنامه ها زندگی آدم ها را متحول می کنند. فردی گفته 
بود تا مرز خودکشی رفته است اما این برنامه باعث شده است از تصمیم 
خود منصرف شود. باید از این برنامه ها تشکر کنیم، عجیب است می بینم 
برخی آقایان کاملا بحث ها و برنامه های شان از تلویزیون پخش می شود 
اما انتقاد می کنند. این که نقد کنید و راهکار هم نشان ندهید و کارهای 
اثربخش را نبینید، اخلاقی نیست. یکی از کارهایی که صدا و سیما باید 
ورود کند همین کارهای اخلاقی است. راحت همدیگر را تخریب نکنید. 

سازندگان »نون خ« در طول ساخت فصل های مختلف این سریال با 
اضافه و حذف کردن شخصیت های مهمان، همچنان تلاش می کنند 

کاراکترهای اصلی و محوری این سریال را حفظ کنند.
به گزارش ایسنا، سعید آقاخانی در نقش نورالدین خانزاده، سلمان 
با بازی کاظم نوربخش، خلیل با بازی حمیدرضا آذرنگ، کیوان با 
بازی سیروس میمنت، کاووس با بازی ماشاءالله وروایی، اوس غلام 
با بازی رضا رشیدی، پاشا جمالی بازیگر نقش مهیار، وحید با بازی 
سید حسین موسوی، شخصیت های محوری سریال هستند که 

سازندگان »نون خ« برای فصل جدید هم آنها را نگه داشته اند.
فصل پنجم از سریال »نون خ« قرار است در قالب 2۵ قسمت در 

نوروز و ماه رمضان ۱40۳ روی آنتن برود.
در مقابل علی صادقی، میرطاهر مظلومی، هومن حاجی عبداللهی و 
بیژن بنفشه خواه بازیگرانی هستند که هنوز بازی آنها در  »نون خ 
۵« آغاز نشده و مشخص نیست حضور کدام یک از این بازیگران که 
در فصل های گذشته حضور داشته اند، قطعی است و چه سرنوشتی 

در انتظار این شخصیت ها به ویژه کاراکتر علی صادقی خواهد بود.
نورالدین خانزاده که نام سریال هم برگرفته از اسم اختصاری این 
شخصیت است، در فصل جدید »نون خ« همچنان نقش محوری 

سریال را برعهده دارد.
حمیدرضا آذرنگ در مقطعی در برخی فصل های »نون خ« حضور 
با کاراکتر »خلیل« به سریال  نداشت اما در سری چهارم دوباره 
بازگشت و در فصل پنجم نیز حضور دارد. مابقی شخصیت های 
یادشده از جمله سلمان و کیوان از ابتدای فصل اول حضور داشته اند 

و حتی نقش آنها رفته رفته پررنگ تر شد.
در این سریال بازیگران مختلفی حضور داشته اند که یکی از برگ 

برنده های آن بهره گیری از بازیگران کُرد بوده است.
سلمان سریال »نون خ« با وجود داشتن سابقه بازی در نقش های 
مختلف با بازی در این نقش به شهرت بیشتری دست یافت و به 
نظر می رسد در فصل پنجم یکی از نقش های محوری سریال را 

برعهده داشته باشد.

دنبال جذب حداکثری باشیم

 »نون خ« کدام شخصیت ها
 را نگه داشته 

آگهی مزایده

مدیریت آموزش و پرورش منطقه ۵ تهران

مدیریت آموزش و پرورش منطقه 5 تهران در نظر دارد فضای مازاد 
جنب دبستان امین به نشانی: خیابان زیتون کوچه دانش جنب دبستان 
امین را با کاربری ورزشی یا اداری و شماره مزایده 500200494۳000017 
ثبت شده در سامانه تدارکات الکترونیکی با حفظ کاربري مسکونی و به 
لحاظ مقررات مربوطه  بر مبنای نظریه کارشناسی رسمی دادگستری به 

اشخاص واجد شرایط حقیقی به صورت اجاره یك ساله واگذار نماید.
متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع و دریافت شرایط 
مزایده و شرکت در آن از تاریخ درج آگهی نوبت دوم 1402/09/25 
دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  به  مزایده  شرایط  دانلود  جهت 

مراجعه نمایند.

    آگهی مناقصه عمومی

امور قراردادها و کنترل پروژه بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان درنظر دارد اجرای پی کنی ،بتن مگر ،فونداسیون و اسکلت بتنی به همراه 

سفتکاری 55 واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن در شهر مراوه تپه )بصورت دستمزدی( بشرح جدول زیر را از 

طریق مناقصه عمومی یك مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ ضمانت شرکت در مناقصه )ریال(مبلغ برآورد اولیه  )ریال(محل اجراموضوع مناقصهشماره مناقصهردیف

137/712
 اجرای فونداسیون و اسکلت بتنی به همراه
 سفتکاری 1۸ واحد مسکونی طرح نهضت

ملی مسکن
16/497/612/1۸1۸24/۸۸0/609مراوه تپه

237/713
 اجرای فونداسیون و اسکلت بتنی به همراه
 سفتکاری 17 واحد مسکونی طرح نهضت

ملی مسکن

مراوه تپه
1۵/۵۸1/07۸/171779/0۵3/90۸

337/714
 اجرای فونداسیون و اسکلت بتنی به همراه

 سفتکاری 20 واحد مسکونی طرح نهضت ملی
مسکن

مراوه تپه

14/69۵/۸74/۵61734/793/72۸

شرایط:

1- مناقصه گزار : بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان

2- موضوع : اجرای پی کنی ،بتن مگر ،فونداسیون و اسکلت بتنی به همراه سفتکاری 55 واحد مسکونی طرح نهضت 

ملی مسکن در مراوه تپه  )بصورت دستمزدی(

۳-تضمین شرکت در مناقصه باید به یکي از صورتهاي مشروحه زیر به دستگاه مناقصه گزار تسلیم شود:

الف- ضمانتنامه بانکي

ب-وجه نقد به حساب شماره 020116497100۳  بانك ملی شعبه شهید بهشتی  به نام بنیاد مسکن استان گلستان

مدت اعتبار تضمین هاي فوق باید حداقل سه ماه پس از تاریخ افتتاح پیشنهادها بوده و براي سه ماهه دیگر نیز قابل 

تمدید باشد و علاوه بر آن ضمانت نامه هاي بانکي باید طبق فرمهاي مورد قبول ، تنظیم شود.

4-صلاحیت های مورد نیاز :

گواهینامه صلاحیت ایمنی پیمانکاران صادرشده توسط وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با تاریخ معتبر

5- آخرین مهلت دریافت اسناد : 1402/09/۳0

6-  محل دریافت اسناد مناقصه : استان گلستان- گرگان - میدان بسیج- سایت اداری- بنیاد مسکن انقلاب اسلامی  

شماره تماس : ۳24۳50۳2-017 داخلی 169 ) واحد امور قراردادها و کنترل پروژه (

7- مهلت و محل تحویل پیشنهادها : پایان وقت اداری مورخه 1402/10/16 ، دبیرخانه حراست بنیاد مسکن انقلاب 

اسلامی استان گلستان به نشانی فوق.

8- زمان و محل بازگشایی پاکات پیشنهادها : ساعت 9:00 ،10:00 و 11:00 صبح روز دو شنبه 1402/10/17 به نشانی فوق.

نوبت دوم

نوبت اول

کاهش عوارض در افراد دیابتی با نسل جدید انسولین  

 انسولین نسل جدید با تزریق کمتر به سلامتی بیشتر دیابتی ها کمک می کند  

گفت:  متابولیسم  و  غدد  تخصص  فوق 
داروهای جدید دیابت می توانند در کاهش 
عوارض قلبی و عروقی و کلیوی در بیماران 

دیابتی اثر گذار باشد.   
مزایای  درباره  استقامتی  علیرضا  دکتر 
داروهای  گفت:  جدید،  دیابت  داروهای 
جدید شامل قرص های خوراکی و داروهای 
دنیا  در  حاضر  حال  در  می شود.  تزریقی 
گروه  یک  داریم؛  جدید  داروی  گروه  دو 
مهار  ترکیبات  که  خوراکی  قرص های 
در  کاربردشان  از  غیر  و  دارند  کننده ای 
کنترل قند خون، مزایای دیگری نیز دارند. 
کاهش  روی  اثرگذاری  مزایا،  این  از  یکی 
مشکلات قلبی و عروقی است که خطر ابتلا 
به آن در افراد دیابتی زیاد است و درواقع 
کاهش  را  بیماری ها  این  ریسک  می تواند 
در  خوراکی  داروهای  این  اثرات  از  دهد. 
بیمارانی  از  گروهی  برای  دیابتی  بیماران 

نارسایی قلبی و عروقی دارند و  است که  
این مواد می تواند میزان بستری و یا تشدید 
حملات نارسایی قلب را کاهش دهد. مزیت 
دیگر این داروها نیز این است که می توانند 
را  کلیوی  مزمن  بیماری های  پیشرفت 
را  دیالیز  به  نیاز  درنتیجه  و  دهند  کاهش 

تا ده سال به تأخیر بیندازند. 
دیگر  گروه  یک  اما  داد:  ادامه  استقامتی 
این  هستند  تزریقی  داروهای  داروها،  از 
هورمون  تحریک کنندگان  حقیقت  در 
GLP۱هستند. برخی از این داروها  روزانه 
و مزیت کاهش ریسک  یا هفتگی هستند 
تا  و  دارند  را  عروقی  و  قلبی  بیماری های 
حدودی نیز مزیت کاهش ریسک بیمارهای 
کلیوی را نیز دارند اما مانند گروه قبلی در 

نارسایی قلبی اثر ندارند . 
استقامتی به انسولین جدیدی که به تازگی 
وارد  پارس  نوردیسک  نوو  شرکت  توسط 

این  کرد:  تأکید  و  اشاره   نیز  شده  بازار 
انسولین  دو  شامل  جدید،  نسل  انسولین 
مختلف سریع الاثر و بسیار طولانی اثر است 
که به نسبت ۳0 درصد انسولین سریع الاثر 
بسیار طولانی اثر در  انسولین  و ۷0 درصد 
یک قلم به بیمار ارائه می شود. اینها درواقع 
باهم ترکیب نمی شوند بلکه به نسبت ۳0 
به ۷0  در یک قلم قرار می گیرند. درواقع 
در  بلافاصله  دارو،  این  سریع الاثر  بخش 
بیمار اثر می گذارد و آن  یکی که پایه هست 
پس از تزریق، آرام آرام در جریان خون فرد 

مبتلا به دیابت آزاد می شود. 
این فوق تخصص غدد و متابولیسم توضیح 
داد: دو نوع ترشح انسولین در بدن داریم؛ 
یکی ترشح پایه و دیگری ترشح سریع که 
به غذا ارتباط دارد. انسولین پایه هیچ ربطی 
ساعت،   24 طی  لوزالمعده  ندارد.  غذا  به 
پایه را می سازد. آن ۷0 درصدی  انسولین 

پایه  انسولین  همان  است  قلم  این  در  که 
آزاد  جلد  زیر  ساعته   24 به طور  که  است 
می شود و اثرات پایه را اعمال می کند. اما 
آن بخش  ۳0 درصد همان انسولین از نوع 
نیاز  چگونگی  برحسب  که  است  تغذیه ای 
فرد می تواند یک بار یا بیشتر از آن استفاده 
کند. در واقع انسولین پایه تغییری نمی کند 
اما جزء سریع، می تواند در صورت نیاز  یک 
بار یا دو بار به فرد تزریق شود که در همین 
تزریق، تمام نیاز فرد به انسولین را در 24 
ساعت پوشش می دهد. این تزریق اگر یک 
بار با دو بار اتفاق بیفتد درواقع راحتی فرد 
تزریق  چندبار  از  بهتر  و  دارد  دنبال  به  را 
به  را  تزریق  راحتی  و  است  شبانه روز  طی 
نیاز فرد بیمار به تزریق های  دنبال دارد و 
پی درپی و هزینه های ناشی از آن را کمتر 

می کند. 
و  اشاره کرده  نیز  آینده  انسولین های  به  او 
روی  بر  مطالعاتی  حاضر  حال  در  گفت:  
تزریق انسولین های هفتگی در حال انجام 
است. هم در دیابت نوع یک و هم در نوع 
دو، تعداد ۶ سری مطالعه انجام شده است. 
که  است  مبنا  این  بر  تحقیقات  درواقع 
مانند  تزریق  هفته ای یک بار هم می تواند 
کاهش  برای  و  کمک کننده  یک بار  روزی 
یک  می تواند  این  و  باشد  مؤثر  خون،  قند 
دیابت  درمان  برای  بزرگ  خیلی  پیشرفت 

به شمار برود. 
اینکه  به  اشاره  با  متخصص  پزشک  این 
است  پیچیده ای  درمان  دیابت،  درمان 
دیابتی  بیمار  دو  هیچ  ما  کرد:  خاطرنشان 
نداریم که دقیقا مانند هم باشند و همه چیز 
برمی گردد به اینکه فرد چه شرایطی داشته 
باشد . بسته به تشخیص پزشک و شرایط 
جدید،  نسل  داروهای  مصرف  با  بیمار 
قطع می شود  یا  کم  بیمار  داروهای  میزان 
که  این خواهدبود  است  آنچه مشخص  اما 
نسل جدید داروهای انسولین به تنهایی و یا 
در کنار قرص های خوراکی در کاهش قند 
خون به فرد مبتلا به دیابت کمک می کنند.

))آگهی ابلاغ اوراق مالیاتی ((

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی مرکز تهران 

در اجرای ماده 208 قانون مالیاتهای مستقیم مصوب اسفند ماه سال 1۳66 بدینوسیله برگ دعوت به هیات حل اختلاف مالیاتی با مشخصات زیر به 
مودی ذیربط ابلاغ می گردد. تا ظرف مهلت مقرر در قانون مالیاتهای مستقیم به اداره امور مالیاتی مربوطه مراجعه و اقدام قانونی بعدی را جهت تسویه 

حساب مالیاتی به عمل آورد. در صورت عدم مراجعه طبق موازین قانونی اقدام خواهد شد . 
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 تهران – خیابان
 مطهری – روبروی

 خیابان سنایی
 ساختمان دادرسی

 مالیاتی مرکز تهران
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